
    RADA MIASTA 

BIELSK PODLASKI 
17-100 Bielsk Podlaski 

ul. Mikołaja Kopernika 1 

      Br.0002.4.2019 

 

PROTOKÓŁ NR VII/19 

Z OBRAD VII SESJI RADY MIASTA BIELSK PODLASKI 

  W DNIU 23 KWIETNIA 2019 R. 

 
               VII sesja Rady Miasta Bielsk Podlaski odbyła się w budynku użyteczności publicznej tymczasowej 

siedzibie Bielskiego Domu Kultury w Bielsku Podlaskim ul. M. Kopernika 3 (sala – II piętro).  

Obrady rozpoczęto o godz. 10
00

, a zakończono o godz. 14
54

. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych: 

1. Paweł Bierżyn 

2. Włodzimierz Borowik 

3. Aleksander Bożko 

4. Stanisław Charyton 

5. Emil Falkowski 

6. Maria Grabowska 

7. Krzysztof Grodzki 

8. Krzysztof Grygoruk 

9. Tomasz Hryniewicki 

10. Danuta Karniewicz 

11. Iwona Kołos 

12. Eugenia Kruk 

13. Romuald Margański 

14. Mikołaj Osipiuk 

15. Piotr Ostaszewski 

16. Andrzej Roszczenko 

17. Eugeniusz Simoniuk 

18. Tomasz Sulima 

19. Piotr Wawulski 

20. Irena Zawacka-Prystupa 

21. Artur Maciej Żukowski. 

             W sesji uczestniczyli również: Burmistrz Miasta Jarosław Borowski, Zastępca Burmistrza Miasta 

Bożena Teresa Zwolińska, Skarbnik Miasta Anna Szkoda, kierownicy Referatów Urzędu Miasta, radca 

prawny Joanna Kamieńska, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Anatol Wasiluk, Kierownik 

Muzeum w Bielsku Podlaskim Alina Dębowska, architekt Katarzyna Raut-Jaworowska oraz mieszkańcy 

miasta i przedstawiciele mediów (listy obecności stanowią załączniki nr 1A i 1B do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji. 

 
Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko otworzył obrady VII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski. Powitał 

wszystkich radnych, Pana Burmistrza Miasta Jarosława Borowskiego, pracowników Urzędu Miasta oraz 

zaproszonych gości, Pana Anatola Wasiluka Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej i Panią 

Alinę Dębowską Kierownika Muzeum w Bielsku Podlaskim. Powitał także mieszkańców miasta oraz 

wszystkich oglądających dzisiejsze obrady. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 21 radnych, co stanowi 

quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne decyzje. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 2 jest to ustalenie porządku obrad.  

Dodał, że proponowany porządek obrad został przedstawiony wszystkim radnym wraz z materiałami na 
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sesję drogą elektroniczną (zawiadomienia o terminie VII sesji Rady Miasta wraz z proponowanym 

porządkiem obrad stanowią załączniki od nr 2A do nr 2K do protokołu). Otworzył dyskusję. 

Poinformował, że są trzy wnioski do porządku obrad zgłoszone przez Pana Burmistrza. Pierwszy wniosek 

dotyczy podjęcia uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 

miasta w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. Proponuje się, aby 

wprowadzić ten punkt, jako 22 (wniosek o wprowadzenie do porządku obrad oraz wniosek o podjęcie 

uchwały wraz z projektem uchwały stanowią załączniki nr 3 i nr 7A do protokołu, autopoprawka do 

projektu uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Następny wniosek dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy  

w zakresie lokalnego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Komunalnemu sp. z o. o., w Bielsku 

Podlaskim i wprowadzenie tego tematu, jako punkt 23 (wniosek o wprowadzenie do porządku obrad oraz 

wniosek o podjęcie uchwały wraz z projektem uchwały stanowią załącznik od nr 5 do protokołu).  

Trzeci wniosek jest to podjęcie uchwały w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań 

własnych gminy w zakresie publicznego transportu zbiorowego komunikacją miejską Przedsiębiorstwu 

Komunalnemu sp. z o. o. w Bielsku Podlaskim, jako pkt. 24 (wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

oraz wniosek o podjęcie uchwały wraz z projektem uchwały stanowią załączniki od nr 6 do protokołu).  

Dodał, że następne punkty otrzymałyby kolejną numerację.  

Zwrócił się z pytaniem – czy są jeszcze inne uwagi bądź wnioski do zaproponowanego porządku obrad? 

 
Zestawienie opinii i wniosków Komisji Rady Miasta oraz stanowisk Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski do 

materiałów przedkładanych pod obrady VII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski stanowią załączniki  

od nr 7A do nr 7T do protokołu. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska poinformowała, że chce przedstawić 

argumentację dotyczącą wprowadzenia projektu uchwały w sprawie konsultacji dokumentów planistycznych 

oraz przedstawić główny powód, żeby ta uchwała została podjęta na dzisiejszej sesji. Miasto Bielsk Podlaski 

zamierza wziąć udział w projekcie pn. „Konsultacje dokumentów planistycznych w podlaskich gminach - 

edycja II”, który jest realizowany przez Podlaskie Biuro Planowania Przestrzennego w Białymstoku łącznie 

z Fundacją Inicjatyw Regionalnych Progres i Radą Federacji Stowarzyszeń Naukowo - Technicznych NOT 

w Białymstoku. Celem głównym projektu jest usprawnienie i przyspieszenie procesów planowania  

i zagospodarowania przestrzennego w gminach województwa podlaskiego. Korzyści dla Miasta wynikające 

z udziału w projekcie to bezpośrednie wsparcie finansowe w formie grantu ok. 50 tys.zł, usprawnienie 

procesów inwestycyjnych w gminie poprzez bardziej efektywne przeprowadzenie konsultacji - elementu 

procesu planowania, wsparcie doradcze dotyczące procesu konsultacji społecznych, zadania związane  

z planowaniem i zagospodarowaniem przestrzennym, pomoc we wdrożeniu technik i narzędzi GIS,  

tj. europejskiego geograficznego systemu informacji. Proponowany jest również cykl szkoleń dla 

pracowników dotyczących partycypacyjnego tworzenia dokumentów planistycznych oraz zastosowanie GIS 

w procesach planistycznych. Projekt będzie realizowany w bieżącym roku. Udział w projekcie pozwoli  

w przyszłości na łatwiejsze wdrożenie i efektywniejsze wykorzystanie platformy GIS m.in. przy planowaniu 

przestrzennym. W ramach projektu można zaproponować mieszkańcom Bielska Podlaskiego udział  

w nowoczesnych formułach konsultacji społecznych w planowaniu przestrzennym. Przy okazji Urząd Miasta 

może wzbogacić się o zakup środków trwałych, np. zakup laptopa, drukarki, sprzętu multimedialnego. 

Nieocenioną wartością dodaną będzie przyswojenie nowych praktyk w celu zapewnienia mieszkańcom 

atrakcyjnej formy tego rodzaju działań, a także usprawniania tego procesu. Jednym z elementów 

niezbędnych do udziału w projekcie jest posiadanie przez jednostkę samorządu terytorialnego uchwały  

w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami. Zgodnie ze Statutem 

Miasta w każdej sprawie ważnej dla Miasta mogą być przeprowadzane konsultacje społeczne wśród 

mieszkańców według zasad określonych każdorazowo w uchwale Rady. Nie ma jednej wspólnej uchwały, 

natomiast uchwały są podejmowane w zależności od potrzeb i tematycznie.  

Poinformowała, że proponowana uchwała dotyczy zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami miasta w sprawach dotyczących m.in. zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk 

Podlaski. Każdorazowo Burmistrz Miasta w drodze zarządzenia będzie określał cel i przedmiot oraz czas 

trwania i zasięg terytorialny konsultacji społecznych. Planowane jest przeprowadzenie konsultacji 
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społecznych w trakcie prac nad projektem planu miejscowego dotyczącego rozbudowy cmentarza 

prawosławnego przy ul. Mickiewicza oraz zmiany planu RPZ II przy ul. Orlańskiej.  

Dodała, że przesłankami do podjęcia uchwały na dzisiejszej sesji jest ograniczona ilość miejsc w projekcie,  

a także spodziewane zainteresowanie innych gmin. Jednym z niezbędnych elementów udziału w projekcie 

jest posiadanie przez JST uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami. Uchwała jest aktem prawa miejscowego, zatem wyznaczony jest tryb wejścia w życie tego 

aktu.  

Poinformowała, że mając na uwadze powyższe bardzo prosi radnych o podjęcie tej uchwały.  

Dodała, że odnośnie pierwszego materiału przedłożonego radnym, po analizie dokonanej przez Panią 

Skarbnik i radcę prawnego, zostały wprowadzone autopoprawki. Te autopoprawki zostały przedstawione  

w sposób bardzo czytelny i dołączono projekt uchwały z tymi autopoprawkami. W trakcie prac nad 

projektem uchwały wkradła się omyłka pisarska w § 6 ust. 2 polegająca na tym, że w treści przepisu 

powołano się na ust. 3 zamiast ust. 1.  

Poinformowała, że w związku z tym wnosi drugą autopoprawkę do projektu uchwały, tj. brzmienie § 6 ust. 2 

po zmianie będzie następujące - „wniosek spełniający wymogi określone w ust. 1 jest rozpatrywany przez 

Burmistrza w terminie 30 dni od dnia zgłoszenia”.  

 

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie pierwszy wniosek, tj. o wprowadzenie do porządku obrad, jako 

punkt 22 – Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami miasta w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad VII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski jako pkt 22  

tematu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami miasta w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

               Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że pierwszy wniosek został przyjęty. 

 

               Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła pierwszy wniosek do porządku obrad.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że kolejny wniosek dotyczy wprowadzenia do 

porządku obrad, jako pkt 24 - Podjęcie uchwały w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań 

własnych gminy w zakresie publicznego transportu zbiorowego komunikacją miejską Przedsiębiorstwu 

Komunalnemu sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim. Dodał, że jest to trzeci wniosek i poddał wniosek pod 

głosowanie.  

   

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad VII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski jako pkt 24 tematu 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego komunikacją miejską Przedsiębiorstwu Komunalnemu spółka 

z o.o. w Bielsku Podlaskim.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 
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Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

 

               Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

               Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła trzeci wniosek do porządku obrad.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że drugi wniosek dotyczy wprowadzenia do 

porządku obrad, jako pkt 23 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie bezpośredniego 

powierzenia wykonywania zadań własnych gminy w zakresie lokalnego transportu zbiorowego 

Przedsiębiorstwu Komunalnemu sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim. Poddał wniosek pod głosowanie. 

   

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad VII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski jako pkt 23 tematu 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania 

zadań własnych gminy w zakresie lokalnego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Komunalnemu  

sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim. 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

                Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła drugi wniosek do porządku obrad.  

 

                Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko odczytał proponowany porządek obrad, a następnie 

poddał go pod głosowanie.  

   

Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

               Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że proponowany porządek obrad został przyjęty. 

 

               Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 0, przyjęła porządek obrad.  
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr VI/19 z obrad VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 26 marca 2019 r.  

4. Sprawozdanie z działań merytorycznych w Muzeum w Bielsku Podlaskim za 2018 r. 

5. Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim w 2018 r.  

6. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski za rok 2018. 

7. Informacja o stanie realizacji wskaźników za rok 2018 przyjętych w harmonogramie na lata  

2018-2019 Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski na lata  

2014-2022. 

8. Raport z monitoringu „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2023” w roku 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dwóch terenów położonych  

w Bielsku Podlaskim – obszaru ograniczonego ulicami: Graniczną, Białostocką, Kleeberga, Wierzbową i granicą 

miasta, a także obszaru położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego i ul. Grabniak – etap I. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Bielsk Podlaski, ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2019 roku. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek wychowania 

przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Miasta Bielsk Podlaski oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii p.w. Najświętszej Opatrzności Bożej  

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Bielsk 

Podlaski na lata 2014-2020”.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie musi spełnić przedsiębiorca ubiegający się  

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości  

i Porządku na Terenie Miasta Bielsk Podlaski.   

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk 

Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zasad używania herbu miasta Bielsk Podlaski.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej sporządzania uzasadnienia do każdego projektu 

uchwały.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski za naruszenie wg 

skarżącej przepisów ustawy o rachunkowości i naruszenie praw pracowniczych poprzez wydanie Zarządzenia 

niezgodnego z prawem. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta 

w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych 

gminy w zakresie lokalnego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwa Komunalnego sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego komunikacją miejską Przedsiębiorstwu Komunalnemu spółka z o.o. w Bielsku 

Podlaskim. 

25. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

26. Sprawy różne. 

27. Zamknięcie sesji.  

3. Przyjęcie Protokołu Nr VI/19 z obrad VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 26 marca 2019 r. 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 3 porządku obrad dotyczy przyjęcia 

Protokołu Nr VI/19 z obrad VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 26 marca 2019 r. Dodał, że protokół 

został dostarczony radnym drogą elektroniczną oraz był do wglądu w Biurze Rady. Poprosił o zgłaszanie 

ewentualnych uwag lub wniosków do tego protokołu. Otworzył dyskusję. 
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               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie Protokołu Nr VI/19 z obrad VI sesji Rady Miasta Bielsk 

Podlaski. 

 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr VI/19 z obrad VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski z 26 marca 2019 r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos,  

Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko,  

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Grodzki. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że Protokół został przyjęty.   

 

                Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 1, przyjęła Protokół Nr VI/19 z obrad VI sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 26 marca 2019 r.  

 

4. Sprawozdanie z działań merytorycznych w Muzeum w Bielsku Podlaskim za 2018 r. 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 4 dotyczy Sprawozdania z działań 

merytorycznych Muzeum w Bielsku Podlaskim w roku 2018 (sprawozdanie stanowi załącznik nr 8  

do protokołu). Powitał jeszcze raz Panią Kierownik Muzeum w Bielsku Podlaskim Alinę Dębowską. 

Poinformował, że sprawozdanie zostało dostarczone wszystkim radnym i było tematem obrad Komisji. 

Wyniki prac Komisji są następujące: Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, 

Promocji Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi zapoznała się z przedłożoną informacją, 

Komisji do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz 

Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego zapoznała się z przedłożoną informacją, Komisja Finansów  

i Budżetu Miasta zapoznała się z przedłożoną informacją (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik 

nr 7B do protokołu). Otworzył dyskusję.  

W dyskusji wzięli udział: 

Radna Iwona Kołos zwróciła się z pytaniem - czy jest pomysł, na który wpłynie Muzeum, jeśli chodzi  

o przestrzeń wokół Ratusza? Dodała, że poprzednio była wizja, aby tam stała stylizowana fontanna.  

Jednak z uzyskanej informacji wynikało, że Muzeum ma duży wpływ na przestrzeń wokół Ratusza.  

Poinformowała, że drugie pytanie jest następujące – czy Pani Kierownik przewiduje nowe działania, może 

nie tak skoncentrowane na działaniach ludowych, w nowej wizji pracy Ratusza Miejskiego i Muzeum  

w Bielsku Podlaskim?  

 

Kierownik Muzeum w Bielsku Podlaskim Alina Dębowska poinformowała, że na początku chce 

serdecznie podziękować Urzędowi Miasta za wsparcie finansowe w remoncie na kwotę 237 tys.zł.  

Dzięki temu udało się zrobić piękną elewację ratusza.  

Wyjaśniła, że duży wpływ na przestrzeń wokół ratusza ma Konserwator Zabytków. Muzeum może 

współdziałać w zakresie zagospodarowania tego terenu razem z Konserwatorem i z Urzędem Miasta.  

To powinno być wspólne działanie społeczności lokalnej.  

Poinformowała, że ze względu na remont dwa poprzednie lata były w okrojonym zakresie, jeżeli chodzi  

o działania edukacyjne, wystawiennicze. Pomimo przeniesienia siedziby na ul. Widowską była znaczna 

frekwencja i wyniosła około 5 tysięcy.  
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Dodała, że Muzeum w swojej działalności zwraca uwagę na historię, na kulturę ludową naszego terenu. 

Obecnie trwają prace nad wykonaniem stałej wystawy historycznej miasta. Ma nadzieję, że uda się pozyskać 

na to środki. Ostatnio pozyskano dofinansowanie na dalszą realizację działań związanych z ochroną ręcznika 

ludowego na terenie powiatu bielskiego. Są też napisane nowe projekty. Ma również nadzieję na 

dofinansowanie z „Patriotyzmu jutra”, jeżeli chodzi o historię dotyczącą Izabeli Branickiej i Klemensa 

Branickiego na tym terenie. 

Dodała, że Muzeum powoli wchodzi w życie kulturalne miasta i zostaną przedstawione nowe propozycje 

edukacyjne, jak również, jeśli chodzi o wystawy, prezentacje, prelekcje, czy wykłady.  

 

              Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poinformował, że Rada Miasta zapoznała się ze Sprawozdaniem z działań 

merytorycznych Muzeum w Bielsku Podlaskim za 2018 rok. 

 

  Rada Miasta zapoznała się ze Sprawozdaniem z działań merytorycznych Muzeum w Bielsku 

Podlaskim w roku 2018. 
 

5. Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim w 2018 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 5 dotyczy Informacji z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim za 2018 r. (informacja stanowi załącznik  

nr 9 do protokołu). Powitał jeszcze raz Pana Dyrektora Anatola Wasiluka. Dodał, że ta informacja została 

przedstawiona radnym i była też rozpatrywana przez Komisje Rady Miasta. Wnioski z obrad Komisji były 

następujące: na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji 

Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi, Członek Komisji Danuta Karniewicz zwróciła się  

z następującymi pytaniami: 

1.Co gwarantuje Program „Opieka 75+” mieszkańcowi, który ukończył 75 lat i nie korzysta z pomocy 

MOPS? 

2. Z jakich dobrodziejstw odpłatnie i nieodpłatnie może korzystać osoba objęta Programem „Opieka 75+”? 

Stanowisko Burmistrza Miasta – Burmistrz Miasta wyjaśnia, że w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej  

w Bielsku Podlaskim Program „Opieka 75+” realizowany jest od lipca 2018 r. Jest on adresowany do Gmin: 

miejskich, wiejskich, miejsko-wiejskich do 60 tysięcy mieszkańców, które realizują usługi opiekuńcze 

samodzielnie. Strategicznym celem programu jest poprawa dostępności do usług opiekuńczych, w tym 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób w wieku 75 lat i więcej. Gminy, które przystępują do 

realizacji programu uzyskują finansowe wsparcie w realizacji usług opiekuńczych, w tym specjalistycznych 

usług opiekuńczych, dla osób w wieku 75 lat i więcej, do 50% przewidywanych kosztów realizacji zadania. 

W 2019 roku program realizowany jest w rozszerzonej formie, tj. jest skierowany nie tylko do osób 

samotnych w wieku 75 lat i więcej, ale także do osób pozostających w rodzinach. Jak wynika z zapisów 

programu – osoba w wieku powyżej 75 roku życia może skorzystać z programu wyłącznie w zakresie usług 

opiekuńczych, jako świadczenia z pomocy społecznej. Na jej rzecz pracownicy ośrodka wykonują usługi 

opiekuńcze w wymiarze dostosowanym do oczekiwań przy uwzględnieniu możliwości kadrowych.  

W zależności od posiadanego przez świadczeniobiorcę dochodu usługi opiekuńcze są świadczone 

nieodpłatnie, czyli osoba nie ponosi odpłatności, lub za odpłatnością częściową lub całkowitą. Szczegółowe 

kwestie przyznania usług opiekuńczych są określone w Uchwale Nr XXXI/203/13 Rady Miasta Bielsk 

Podlaski z dnia 30 kwietnia 2013 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze, w tym specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. Największą i wymierną korzyść  

z programu „Opieka 75+” osiąga gmina, która może otrzymać dofinansowanie do 50% kosztów realizacji 

programu, czyli kosztów wynagrodzeń osób świadczących usługi opiekuńcze. 

                Przewodniczący RM poinformował, że ponadto Członek Komisji Danuta Karniewicz zgłosiła 

następujące pytania: 

3. Czy Stowarzyszenie Integracyjnej Wspólnoty Barka w Chudobczycach, jest najbliżej położonym od 

Bielska Podlaskiego ośrodkiem dla bezdomnych? 

4. Ile osób skierowano do Stowarzyszenia Integracyjnego Wspólnoty Barka w Chudobczycach? 

Stanowisko Burmistrza Miasta - Burmistrz Miasta wyjaśnia, że w schronisku dla bezdomnych prowadzonym 

przez Stowarzyszanie Integracyjne Wspólnoty Barka w Chudobczycach województwo wielkopolskie, gmina 
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Kwilicz, przebywa od lutego 2018 r. jedna osoba - str. 13 Informacji z działalności MOPS, która ostatnie 

zameldowanie posiada w Bielsku Podlaskim. Pracownicy i wolontariusze Wspólnoty Barka sprowadzili tę 

osobę za jej zgodą i aktywnym udziałem z Holandii do Chudobczyc. W roku 2018 zostało zawarte 

porozumienie pomiędzy Dyrektorem MOPS, a zarządem Stowarzyszenia Integracyjnego Wspólnoty Barka  

w Chudobczycach w sprawie zapewnienia miejsca w schronisku dla osób bezdomnych byłemu 

mieszkańcowi. W tej sprawie została wydana stosowna decyzja administracyjna. Osoba ta nadal przebywa  

w tym schronisku, a MOPS ponosi koszty jej pobytu. Jest to jedyna osoba, która przebywa w schronisku,  

a jej pobyt trwa również w roku 2019. Na terenie miasta Bielsk Podlaski i powiatu bielskiego nie 

funkcjonują placówki dla osób bezdomnych. Placówki z miasta Białegostoku również są przepełnione  

i najczęściej nie ma w nich wolnych miejsc dla osób bezdomnych z gmin ościennych. 

               Przewodniczący RM poinformował, że Komisja Oświaty zapoznała się z przedłożona informacją. 

Na posiedzeniu Komisji do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju 

Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego, Członek Komisji Tomasz Sulima zwrócił się  

z pytaniem - czy informacja w zakresie pobytu 1 osoby bezdomnej pochodzącej z naszego miasta  

w Schronisku dla Bezdomnych w Chudobczycach dotyczy utrzymania ww. osoby za cały 2018 rok?  

Jeżeli nie, to, przez jaki okres ta osoba była objęta opieką? 

Stanowisko Burmistrza Miasta – Burmistrz Miasta wyjaśnia, że osoba bezdomna pochodząca z naszego 

miasta przebywa w schroniska dla bezdomnych w Chudobczycach od lutego 2018 r. do dnia dzisiejszego. 

Podane w informacji koszty utrzymania dotyczą ww. okresu. 

               Przewodniczący RM poinformował, że Komisja do spraw Inwestycji zapoznała się z przedłożoną 

informacją. Komisja Finansów i Budżetu Miasta zapoznała się z przedłożoną informacją (opinie i wnioski 

Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7C do protokołu). Otworzył dyskusję.  

 
W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Iwona Kołos zwróciła się z pytaniem – czy polityka prorodzinna, wprowadzenie „500+” wpłynęło  

w ewidentny sposób na sytuację mieszkańców, jak Pan Dyrektor to widzi? 

Dodała, że na ten temat ma własne zdanie, z punktu widzenia nauczyciela, wychowawcy też postrzega 

pewne zmiany.  

Zwróciła się również z pytaniem - która grupa społeczna, według Pana Dyrektora MOPS wymaga 

największego wsparcia?  

 

Radny Stanisław Charyton poinformował, że w ubiegłym tygodniu na temat pomocy społecznej głos 

zabrała Pani Mister Rafalska. Pani Minister podkreśliła rolę pracowników pomocy społecznej, jako 

niezwykle ważną dla społeczeństwa grupę zawodową, ponieważ spełnia bardzo istotną rolę w zakresie 

rozwiązywania problemów społecznych. Nawiązała ona również do problematyki wynagrodzeń, że 

samorządy mają całkowitą swobodę odnośnie kształtowania wynagrodzeń. Pracownicy socjalni mają 250 zł 

dodatku i Pani Minister powiedziała, że nie ogranicza to samorządów, żeby dołożyli. Ponadto na zadania 

zlecone jest też pewien procent przeznaczony na obsługę dla pracowników.  

Zwrócił uwagę, że prawdopodobnie dojdzie do protestów. W związku z tym ma pytanie do Pana Dyrektora - 

jaka jest sytuacja w tym zakresie w MOPS? Gdyby doszło do protestów, to pracownicy zachowają się tak, 

jak bielscy nauczyciele, czy ewentualnie inaczej?  

Poinformował, że ma jeszcze następujące pytania - w jakim kierunku zmierza pomoc społeczna, jak Pan 

Dyrektor przewiduje, czy nakłady finansowe będą wzrastać, czy będą maleć? Jak wygląda sprawa 

pokoleniowa w Ośrodku, czy część pracowników będzie odchodzić na zasłużony odpoczynek, czy jest 

możliwość wymiany kadr? Jak na dzisiaj wyglądają zarobki w świetle innych grup zawodowych, czy są 

motywujące dla pracowników, czy nie?  

Dodał, że chciałby zwrócić szczególną uwagę na opiekunów socjalnych, ponieważ ich praca jest bardzo 

trudna. Wiadomo, że sprawują oni opiekę nad osobami starszymi, schorowanymi i nie jest to praca 

wdzięczna. Czy jest ona adekwatnie opłacana? Czy zdarzają się przypadki agresji w stosunku do 

pracowników w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej?  

Poinformował, że pracując w samorządzie miał kontakt z Ośrodkiem Pomocy Społecznej. Były tam różne 

sytuacje i niejednokrotnie potrzebna była interwencja nawet Policji.   

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10
42 

z sali obrad wyszedł radny Piotr Wawulski i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 20 radnych. 
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Radna Eugenia Kruk stwierdziła, że część pytań zadał już Pan Stanisław wyprzedzając jej wypowiedź. 

Poinformowała, że chce zwrócić się z pytaniem do Pana Dyrektora dotyczącym wzrostu, czy ewentualnie 

nie, opieki nad osobami starszymi. Z uwagi na starzenie się społeczeństwa, czy duże jest zapotrzebowanie na 

wzrost opieki dla osób starszych m.in. z powodu Programu Senior dla 75+? Czy są braki kadrowe, czy 

ewentualnie jest wystarczająca obsługa w MOPS? 

 

Dyrektor MOPS w Bielsku Podlaskim Anatol Wasiluk stwierdził, że są to pytania przekrojowe  

i po odpowiedzi można wysnuć wnioski, jakie są trendy rozwojowe w pomocy społecznej oraz jakie są 

problemy.  

Poinformował, że świadczenie „500+” bardzo poprawiło sytuację osób ubogich. Praktycznie można 

powiedzieć, że to świadczenie zlikwidowało ubóstwo. Są też inne programy np. dożywianie w szkołach 

dzieci, które też temu sprzyjało. Pierwotnym celem „500+” był wzrost demograficzny, ale dużej poprawy  

w tym zakresie nie widać. Natomiast „500+” stało się de facto świadczeniem socjalnym. Poza tym nie wlicza 

się to do dochodu osoby i rodziny. W związku z tym nie zauważy się spadku nakładów na pomoc społeczną 

z tego powodu.  

Poinformował, że osobiście pozytywnie ocenia ten Program. Program zlikwidował ubóstwo i rodziny  

z dziećmi mogły inaczej te pieniądze spożytkować, np. dzieci mogły skorzystać z wypoczynku letniego, 

mogły opłacać swoje hobby, korepetycje, różne rzeczy. W tym roku ten Program będzie rozszerzony na 

pierwsze dziecko i też będzie realizowany w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej.  

Stwierdził, że odpowiedź na pytania dotyczące wynagrodzeń w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej 

stawia go w dosyć trudnej sytuacji, bowiem jako Dyrektor reprezentuję załogę, a z drugiej strony jest 

lojalnym podwładnym Pana Burmistrza i mówienie publicznie o sprawach gorzkich jest niezbyt zręczne.  

Poinformował, że podstawową grupą zawodową w Ośrodku Pomocy Społecznej są pracownicy socjalni.  

Są to osoby ze specjalistycznym wyższym wykształceniem. Pracownik socjalny po 10 latach zarabia netto 

2100-2200 zł. Jeżeli ktoś nie podejmuje trudu założenia rodziny i jest przy rodzicach, to takie zarobki 

wystarczą na drobne wydatki, natomiast trudno z tego utrzymać rodzinę. Były podwyżki w wysokości 120 zł 

brutto, jednak one niewiele zmieniają.  

Dodał, że rozumie też Pana Burmistrza, bo chcąc zrobić odczuwalne regulacje płac, to trzeba dać minimum  

500 zł brutto podwyżki. Wtedy te kwoty urastają do rangi bardzo dużych w budżecie i nie można byłoby 

sfinansować żadnej poważnej inwestycji. Nigdy nie było dobrej aury do podwyżek, bo poprzednio 

budowano Pływalnię, później ulice, a teraz buduje się Bielski Dom Kultury. Gdy pod koniec roku zostaną 

uwolnione ceny energii to trudno będzie funkcjonować za takie pobory. Ponadto te wynagrodzenia bardzo 

się spłaszczają. Obecnie, w dobie podwyższania płacy minimalnej nowy pracownik dostaje prawie tyle samo 

co pracownik po 10 latach pracy. To też rodzi dodatkowe napięcia, frustracje. Relatywnie powinien więcej 

dostawać ten, który dłużej pracuje.  

Poinformował, że strajk będą organizowały związki zawodowe. W Bielsku w MOPS nie ma takich 

związków zawodowych. 

Stwierdził, że gdyby doszło do napięć, to osobiście nie będzie inspiratorem takich protestów, ani nie będzie 

ich podtrzymywał, ponieważ jako lojalny Panu Burmistrzowi będzie odwlekał od organizowania protestów. 

Natomiast chciałby, żeby władze też miały świadomość, że jest trudna sytuacja, jeśli chodzi o zarobki.  

Poinformował, że trwa zmiana pokoleniowa w MOPS w zakresie zatrudnienia i coraz trudniej znaleźć 

nowych pracowników. Ostatnio w ciągu półtora roku z MOPS z powodu niskich zarobków odeszły 4 młode 

osoby, które przepracowały od 5 do 10 lat. Trzeba było nawet sięgnąć po emerytów, żeby zastąpić te wakaty.  

Dodał, że ustawa nakłada na Dyrektora MOPS zatrudnianie ludzi o odpowiednich kwalifikacjach.  

Na stanowisko pracownika socjalnego można zatrudnić osobę, która skończyła pedagogikę o specjalności 

praca socjalna. Bardzo trudno znaleźć osoby z odpowiednimi kwalifikacjami, natomiast za zatrudnienie 

nieodpowiedniej osoby grożą kary finansowe.  

Stwierdził, że chciałby podziękować Panu Burmistrzowi za to, że w tamtym roku stworzył dodatkowe  

3 etaty opiekunek środowiskowych. Teraz jest 16 pracowników, którzy świadczą opiekę środowiskową.  

To świadczenie bardzo wzrosło na popularności, ponieważ społeczeństwo się starzeje i coraz więcej osób 

wymaga opieki. Do zakresów obowiązków takiej opiekunki należy np. dowiezienie obiadu, prześcielenie 

łóżka, posprzątanie, wykupienie leków. Często najważniejszą formą pomocy jest zapewnienie kontaktu  

z otoczeniem, bo osoba samotna potrzebuje rozmowy i kontaktu z drugim człowiekiem. Na pewno jest to 

tańsza forma pomocy niż kierowanie do domów pomocy społecznej, bo ceny miesięcznego pobytu w dps 
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kształtują się miesięcznie od 3,5 tys.zł do 4 tys.zł. Obecnie dopłaty do osób przebywających w dps dochodzą 

już do 1,2 mln.zł. Te wydatki rosną bardzo dynamicznie.  

Dodał, że chce tutaj zdementować takie stanowisko, że nakłady na pomoc społeczną zmaleją, ponieważ  

w Bielsku spadło bezrobocie. One zmaleją w tym punkcie, gdzie do niedawna osoby, które miały 

utrzymywać rodziny korzystały z różnego rodzaju zasiłków, ale nakłady wzrosną w innych działach. 

Wzrastają znacznie nakłady na usługi opiekuńcze i na domy pomocy społecznej. Teraz bardzo wiele osób 

mających niskie emerytury i renty trafia do systemu pomocy społecznej, bowiem dużo wydają na leki  

i te wydatki są refundowane. Poza tym, jeśli zostaną uwolnione ceny energii, to dużo ludzi przyjdzie do 

MOPS z nieopłaconymi rachunkami za światło.   

Poinformował, że są przypadki agresji, ponieważ część osób korzystających z pomocy są to osoby 

roszczeniowe, często niezrównoważone, które uważają, że wszystko im się należy. Osobiście też miał taki 

przypadek dwa lata temu, gdy podopieczny groził mu nożem.  Sprawa została zgłoszona na Policję, 5 godzin 

trwało spisywanie protokołu i później sprawa została umorzona. Bardzo często są przejawy agresji 

podopiecznych, nie mówiąc już o agresji słownej.  

Zwrócił uwagę, że Radna Pani Eugenia Kruk zadała pytanie na temat wzrostu zapotrzebowania opieki nad 

osobami starymi i czy są braki kadrowe. Obecnie, po dodaniu 3 etatów i zatrudnieniu jeszcze jednej osoby  

z Urzędu Pracy na staż, Ośrodek sobie radzi. Jednak bardzo szybko znowu doszło do takiej sytuacji, że 

byłyby potrzebne dodatkowe etaty na usługi opiekuńcze. Często te usługi przyznawane są po 1-2 godziny 

dziennie na osobę, ale co można zrobić przez godzinę? Wzrost zapotrzebowania opieki na osobami starszymi 

jest faktem. W Bielsku też przydałby się dom pomocy społecznej z oddziałami dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, ponieważ są bardzo długie kolejki i trzeba czekać kilka lat na umieszczenie osoby w takim 

dps.   

Zwrócił uwagę, że dużą popularność przeżywają domy pomocy społecznej z ośrodkami dziennego pobytu. 

Dla osób starszych najważniejszy jest kontakt z rówieśnikami i wtedy zupełnie zmienia się jakość życia.  

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 10
47 

na salę obrad powrócił radny Piotr Wawulski i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 21 radnych. 

 

              Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko podziękował Panu Dyrektorowi. Poinformował, że ze 

względu na problemy techniczne ogłasza 10-minutową przerwę.  

 

Przerwa trwała od godziny 11
06

 do godziny 11
19

. Po przerwie, w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

              Po przerwie, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko wznowił obrady VII sesji Rady Miasta. 

Poinformował, że w chwili obecnej na sali obrad znajduje się 20 radnych, co stanowi quorum i Rada może 

obradować podejmując prawomocne decyzje. Poinformował, że obecnie jest realizowany pkt 5 - Informacja 

o działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim.  

  

              W związku z brakiem kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej 

Roszczenko zamknął dyskusję i stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bielsku Podlaskim za rok 2018. 

 

              Rada Miasta zapoznała się z Informacją z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Bielsku Podlaskim za rok 2018. 

 

6. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski za rok 2018. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 6 dotyczy Oceny zasobów pomocy 

społecznej Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski za rok 2018 (informacja stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu). Dodał, że informacja o ocenie zasobów została dostarczona wszystkim radnym drogą 

elektroniczną i była rozpatrywana przez Komisje Rada Miasta. Wszystkie Komisje zapoznały się  

z przedstawioną informacją (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7D do protokołu). 

Otworzył dyskusję. 
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              Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i stwierdził, iż Rada Miasta zapoznała się z Oceną zasobów pomocy społecznej Gminy Miejskiej 

Bielsk Podlaski za rok 2018. 

               Rada Miasta zapoznała się z Oceną zasobów pomocy społecznej Gminy Miejskiej Bielsk Podlaski 

za rok 2018. 

7. Informacja o stanie realizacji wskaźników za rok 2018 przyjętych w harmonogramie na lata  

2018-2019 Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski na 

lata 2014-2022. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 7 dotyczy Informacji o stanie realizacji 

wskaźników za rok 2018 przyjętych w harmonogramie na lata 2018-2019 Strategii Integracji  

i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Bielsk Podlaski na lata 2014-2022 (informacja stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu). Dodał, że radni otrzymali tą informację i była ona przedmiotem obrad 

podczas posiedzeń Komisji. Wszystkie Komisje zapoznały się z przedłożoną informacją (opinie Komisji 

Rady Miasta stanowią załącznik nr 7E do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

  Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się z Informacją o stanie realizacji wskaźników za rok 2018 

przyjętych w harmonogramie na lata 2018-2019 Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Bielsk Podlaski na lata 2014-2022. 

 

  Rada Miasta zapoznała się z Informacją o stanie realizacji wskaźników za rok 2018 przyjętych  

w harmonogramie na lata 2018-2019 Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2014-2022. 

 

8. Raport z monitoringu „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bielsk Podlaski na lata  

2017-2023” w roku 2018. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 8 dotyczy Raportu z monitoringu 

„Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2023” w roku 2018 (raport stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu). Dodał, że ten raport otrzymali radni i był on rozpatrywany podczas posiedzeń 

Komisji. Poinformował, że wszystkie Komisje zapoznały się z przedłożoną informacją (opinie Komisji Rady 

Miasta stanowią załącznik nr 7F do protokołu). Otworzył dyskusję.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że Rewitalizacja nierozerwalnie wiąże się z pomocą 

społeczną. Są przedsięwzięcia, których realizatorem jest również Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej.  

Poinformował, że wśród przedsięwzięć Lokalnego Programu Rewitalizacji jest powstanie centrum 

opiekuńczego. Pan Dyrektor wspominał, że potrzebny jest dzienny dom opieki nad osobami starszymi, nad 

osobami potrzebującymi. To zadanie w roku 2018 nie było realizowane, ale cały czas jest planowane do 

realizacji. Natomiast przysłuchując się wypowiedzi Pana Dyrektora, to może okazać się, że trudno będzie 

znaleźć fachowców do pracy. Pracownik socjalny musi mieć określone kwalifikacje, więc identycznie będzie 

w takim domu opieki nad osobami starszymi.  

Zwrócił uwagę na problemy z pielęgniarkami. Pomimo starań czynionych na szczeblu rządowym oraz na 

niższych szczeblach, jest wielki deficyt. Umowy współpracy z państwami ościennymi nie przewidują 

nostryfikacji dyplomów pielęgniarek z Ukrainy, z Białorusi i takie osoby nie mogą być legalnie zatrudnione 

do pracy w Bielsku, jak również w innych miastach w Polsce.  

Poinformował, że znany jest problem wynagrodzeń nie tylko w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej, ale 

również we wszystkich innych naszych jednostkach. Starają się traktować wszystkie jednostki tak samo, nie 

wyróżniając nikogo, że ktoś ma większe, czy mniejsze podwyżki. Te podwyżki, o których wspomniał  

Pan Dyrektor dotyczyły wszystkich placówek, w tym placówek edukacyjnych, Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, MOSiR, Środowiskowego Domu Samopomocy. Na tyle można było sobie pozwolić.  
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Dodał, że ma być nowelizacja Kodeksu pracy zabraniająca wliczania dodatku stażowego do wynagrodzenia 

minimalnego. W związku z tym samorząd będzie musiał znaleźć dodatkowe pieniądze dla pracowników.  

 

Radna Danuta Karniewicz stwierdziła, że bardzo zainteresował ją problem powstania w naszym mieście 

domu dziennego pobytu. Kiedy i w jakim miejscu będzie ten dom? Zwróciła uwagę, że na ten cel był 

planowany budynek przy ul. Mickiewicza 124. Teraz okazuje się, że rzeczoznawca oceniał wartość tego 

budynku. Nie wiadomo, czy na to będą pieniądze z Rewitalizacji, czy będą inne pieniądze, czy już na inny 

cel będzie przeznaczony ten budynek?  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że powstało pewne nieporozumienie, ponieważ 

część budynku ul. Mickiewicza 124, w której mieścił się sklep spożywczy, jest wpisana do Lokalnego 

Programu Rewitalizacji, jako miejsce dla organizacji pozarządowych. Natomiast obiekt dotyczący centrum 

opiekuńczego był zgłoszony przez podmiot zewnętrzny, tj. Caritas Diecezji Drohiczyńskiej i jest planowany 

przy ul. Poświętnej. Natomiast pytanie o to, kiedy to będzie, powinno być skierowane do tego partnera 

zewnętrznego. 

 

               Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się z Raportem z monitoringu „Lokalnego 

programu Rewitalizacji Miasta Bielsk Podlaski na lata 2017-2023” w roku 2018.   

 

               Rada Miasta zapoznała się z Raportem z monitoringu „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2017-2023” w roku 2018.   

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dwóch  

terenów położonych w Bielsku Podlaskim – obszaru ograniczonego ulicami: Graniczną, Białostocką, 

Kleeberga, Wierzbową i granicą miasta, a także obszaru położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego  

i ul. Grabniak – etap I. 

 
Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 9 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dwóch terenów położonych w Bielsku Podlaskim – 

obszaru ograniczonego ulicami: Graniczną, Białostocką, Kleeberga, Wierzbową i granicą miasta, a także 

obszaru położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego i ul. Grabniak – etap I (wniosek wraz z projektem 

uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu). Dodał, że na sesji jest obecna Pani Katarzyna Reut-

Jaworowska. Poinformował, że projekt uchwały został dostarczony wszystkim radnym i był też tematem 

obrad Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta 

stanowią załącznik nr 7G do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, jako akt 

prawa miejscowego powinien być aktem porządkującym pewne rzeczy. W otoczeniu ul. Białostockiej ma 

być zlokalizowana elektrownia fotowoltaiczna na moc około 1 MW, czyli około 4 tysięcy paneli 

fotowoltaicznych. W tym momencie pojawia się pytanie – czy ktoś z tu obecnych chciałby w bliskim 

sąsiedztwie mieć za sąsiada taką elektrownię? Wizualnie na pewno nie będzie to wkomponowywało się  

w przyjętą w tej dzielnicy w przyszłości zabudowę jednorodzinną. Ponadto, analizując tereny, które za kilka 

lat można przeznaczyć na zabudowę jednorodzinną, nasuwa się pytanie - gdzie potencjalni budujący się 

ludzie mieliby to robić? Od strony południowej będzie to ograniczone obwodnicą, po stronie zachodniej jest 

część przemysłowa. Dodatkowo przy ul. 11 Listopada są wiatraki, które ograniczają możliwość 

budownictwa jednorodzinnego. Dochodząc do ul. Białostockiej jest tam linia średniego napięcia tzw. „110”, 

która ma swoją strefę ochronną, podobnie GPZ i stacja Trafo. Jednak przy elektrowni fotowoltaicznej takiej 

strefy nie ma. Dziwi również to, że nie został wykonany raport o oddziaływaniu na środowisko. To było 

pewnie dobrą wolą władz miasta, które do tego raportu zobligowałyby inwestora. Inwestorzy występowali  

o warunki zabudowy na elektrownię fotowoltaiczną w wielu samorządach podlaskich i nie tylko. W części  

z nich raport był sporządzany. Na pewno nie jest to wymagane, ale tutaj wyjaśniłby wiele kwestii 

oddziaływania na środowiska i czy akurat w tej dzielnicy można coś takiego zrobić. 

Poinformował, że będzie głosował przeciwko.  
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Radna Maria Grabowska zwróciła uwagę, że opracowanie planów zagospodarowania przestrzennego jest 

niezbędne. Taki plan pozwoli porządkować rozwój danego terenu. Dotychczasowy rozwój infrastruktury 

odbywał się w sposób częściowo uporządkowany i częściowo były jeszcze chaosy w tym temacie.  

Nie była to tylko wina urzędników, ale raczej obowiązującego prawa i woli zainteresowanych osób. 

Uchwalenie planu wywoła tyle samo pozytywnych, co i negatywnych emocji. Najbardziej wymowny  

w przedmiotowej kwestii jest załącznik nr 4 do uchwały. Podana jest tam liczbowa wielkość gruntów, które 

należy wykupić, ile dróg trzeba zbudować, ile wybudować infrastruktury. Wszystkie te zadania będą 

finansowane ze środków własnych miasta, pozyskując pieniądze z zewnątrz. W uzasadnieniu uchwalenia 

planu podano, że bilans będzie pozytywny i wymieniono kwotę 7,6 mln.zł na plus. Trzeba pamiętać, że za to 

wszystko zapłaci większość mieszkańców miasta, która w rzeczywistości nie będzie mieszkać tam, gdzie te 

plany będą opracowywane. Z chwilą ustalenia planu, Miasto będzie miało obowiązek wypłacić 

odszkodowania właścicielom wykupionych ziem pod drogi, jak też będzie atakowane, aby szybko 

wybudować infrastrukturę. To będą ogromne koszty. Czy w danej sytuacji finansowej Miasta jest to do 

zrealizowania?  

Zwróciła się z prośbą o podanie wyliczenia kosztów realizacji planu oraz wyliczenia tego pozytywnego 

wyniku. Wątpliwym jest ponoszenie skutków dotychczasowej polityki inwestycyjnej w niektórych rejonach 

miasta. To osoby fizyczne kształtowały raczej tą politykę.  

Uważa, że nie należy ujmować w planie istniejących dróg, przy których postawiono np. ogrodzenia i droga 

jest wąska. Za taką sytuację odpowiadają przeważnie sprzedający i kupujący, którzy w imię zysku 

dokonywali takich transakcji. Czy teraz pozostali mieszkańcy mają ponosić konsekwencje finansowe?  

Dodała, że jeszcze raz prosi o przeanalizowanie aspektów finansowych. 

  

Pani Katarzyna Reut-Jaworowska wyjaśniła, że jeśli chodzi o fotowoltaikę, to przedstawiany plan nie 

dopuszcza możliwości realizacji tak dużego przedsięwzięcia o zakładanej mocy 1 MW. Ten plan dopuszcza 

jedynie możliwość realizacji niewielkich fotowoltaicznych przedsięwzięć, czyli do 100 kW. Zostały 

wprowadzone takie zapisy, żeby nie powodować uciążliwości dla mieszkańców tego terenu. 

Stwierdziła, że jeśli chodzi o wyznaczanie dróg i nowych terenów pod mieszkaniówkę jednorodzinną, to jest 

pełna uznania dla samorządu, że sporządza plany. Uważa, że zrównoważony rozwój i przemyślane 

inwestycje drogowe powodują, że Miasto z jednej strony naraża się na koszty wykonania całej 

infrastruktury, dróg, itd., ale jest to pewnego rodzaju przewidywana wielkość, ponieważ w planie zarówno 

jest wyznaczony teren pod mieszkaniówkę, jak też są pozostawione tereny rolne. Miasto od razu nie 

wszystko uzbroi. Nie od razu wszędzie trzeba tą infrastrukturę dociągnąć. Poprzez decyzje o warunkach 

zabudowy składane na różnych częściach miasta, ta zabudowa i infrastruktura jest rozproszona. Miasto 

wówczas nie jest w stanie uzbroić jakiegoś kawałka terenu. Natomiast tutaj jest to zaplanowany teren, część 

terenu jest pod produkcję, usługi, część pod mieszkaniówkę. Są tereny położone dość obok siebie, ale  

z drugiej strony pewnego rodzaju kwartały, które nie powinny na siebie źle oddziaływać. W związku z tym 

Miasto będzie miało możliwość zrobienia tej infrastruktury przez pewien okres czasu. 

Wyjaśniła, że bilans jest obowiązkiem przy sporządzaniu planu. Obowiązek takiej prognozy finansowej jest 

po to, żeby radni mieli wiedzę, o jakich wielkościach się mówi. Z jednej strony jest tam dużo dróg 

przewidzianych do realizacji, ale z drugiej strony bilans wychodzi dodatni, czyli uzyskuje się 7 mln.zł. Wiele 

planów uchwalanych pod mieszkaniówkę często wychodzi z wielkimi minusowymi kwotami. Natomiast 

tutaj usługi i produkcja, jaka pojawia się na tym terenie bilansuje wydatki, które pochłonie mieszkaniówka 

jednorodzinna, bo przede wszystkim pod mieszkaniówkę jednorodzinną potrzebuje się tej infrastruktury  

i dróg dość gęsto położonych. Jeśli chodzi o usługi i produkcje, które są zlokalizowane przy głównych 

arteriach, przy obwodnicy, która się pojawi, to dla przedsiębiorców, czy dla osób zainteresowanych bardzo 

dobrze będzie to skomunikowane z tą drogą. To oni poprzez swoje podatki i inwestycje będą wkładali do 

budżetu kwoty pieniędzy. Ten bilans jest policzony na 10 lat. Są też policzone grunty gminy na tym terenie  

i one też poprzez uchwalenie planu zyskują dodatkową atrakcyjność.   

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że ostatnio była taka sytuacja, że Miasto musi płacić za płoty 

na ul. Pogodnej i ul. Warzywnej. Jaka jest gwarancja, że ta sytuacja nie powtórzy się?  

 

Radny Stanisław Charyton zwrócił uwagę, że na stronie 44 projektu uchwały jest błąd, ponieważ napisano 

–„ogłoszenie o przystąpieniu do sporządzenia planu miejscowego było zamieszczone kilkakrotnie, po raz 
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pierwszy w maju 2018 roku. Ze względu jednak na brak publikacji ogłoszenia w gazecie powtórzono 

ogłoszenie w lipcu 2016 r.”. Ta kolejność prawdopodobnie powinna być odwrócona.  

Dodał, że przy przystąpieniu do opracowywania planu są obowiązkowe ogłoszenia w gazetach i należałoby 

to czynić.  

Poinformował, że na sesji jest obecny mieszkaniec miasta, który skierował również pismo do radnych.  

W tym piśmie napisał, że w przypadku uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego mieszkańcy 

będą hurtem występować o warunki zabudowy i zacznie się chaos.  

Zwrócił uwagę, że sytuacja będzie odwrotna, ponieważ jeśli będzie uchwalony plan zagospodarowania 

przestrzennego to warunki zabudowy nie są potrzebne. O warunki zabudowy trzeba występować, jeżeli nie 

ma planu i wówczas jest procedura, która znacznie przedłuża całość procesu inwestycyjnego, ponieważ 

zawiadamia się wszystkie strony, mogą dojść odwołania i to przeciąga się w czasie.  

Dodał, że sama farma fotowoltaiczna nie wytwarza szkodliwego promieniowania, ale na etapie przesyłu coś 

może być emitowane. Natomiast pojawiają się przebyłski, błyski i to może być uciążliwość ludziom 

zamieszkałym w pobliżu. W związku z tym potrzebne byłyby zabezpieczenia, np. parawany.  

Stwierdził, że przy planowaniu przestrzennym w mieście powinno być perspektywiczne opracowanie 

urbanistyczno-planistyczne. 

    

Pani Katarzyna Reut-Jaworowska stwierdziła, że nie zna sprawy dotyczącej ul. Pogodnej i ul. Warzywnej. 

Natomiast, jeśli chodzi o płoty i odszkodowania, to wydaje się, że jest to najlepszy moment na uchwalenie 

planu, ponieważ obecnie na tym terenie nie ma żadnych płotów i żadnego zagospodarowania. Ludzie dopiero 

chcą tam inwestować. Poprzez plan wyznacza się drogi, określa się ich szerokość i ludzie mogą ustawiać 

płoty w miejscu, gdzie zaczyna się zabudowa mieszkaniowa, czyli tam gdzie kończy się ulica. W sytuacji 

odwrotnej, ludzie zrealizowali płoty jeszcze przed uchwaleniem planu. Z kolei trudno uchwalić plan  

w parametrach dróg, które są niewystraczające. Na etapie planów poszerza się te drogi. Powoduje to 

pewnego rodzaju problemy później na etapie realizacji i ten płot trzeba będzie rozebrać. W przypadku 

omawianego terenu takiej sytuacji raczej nie będzie, ponieważ te tereny są dopiero zagospodarowywane.  

Są tam nieliczne miejsca zrealizowane.  

Poinformowała, że w opracowaniu planu biorą udział branżowcy z różnych dziedzin, od elektroenergetyki 

poprzez gaz, inżynierie środowiskowe. Jeśli chodzi o temat fotowoltaiki, to w planie jest przewidziana 

możliwość instalacji do 100 kW. Jest to traktowane, jako mikro instalacje, czyli coś niedużego. Natomiast to, 

o czym mówił Pan Radny to jest dużo większa moc, która tam byłaby produkowana. W planie jest 

wyznaczona produkcja, usługi po to, żeby powstawały tam różnego rodzaju przedsięwzięcia. Trudno 

przewidzieć na etapie uchwalania, jakie to będą przedsięwzięcia, ale wydaje się, że właśnie tylko plan jest 

gwarantem, żeby w sposób odpowiedni zaplanować cały ten teren i móc później na tym terenie spokojnie 

gospodarować. Ludzie, którzy będą tam wprowadzali się też będą mieli do wglądu ten plan i będą wiedzieli, 

w którym miejscu może być produkcja, usługi, a w którym miejscu oni będą mieszkać. W związku z tym 

lepiej to wiedzieć niż zostawić to warunkom zabudowy, które czasami powodują więcej problemów niż 

korzyści. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że w planie, nad którym dzisiaj radni będą głosowali, 

nigdzie nie jest wpisane, że powstanie elektrownia fotowoltaniczna na konkretnej działce. Faktem jest, że do 

Urzędu Miasta zgłosił się inwestor o wydanie warunków zabudowy na jedną z działek na tym terenie. W taki 

sposób postępuje się, gdy nie ma miejscowego planu zagospodarowania. Tego planu jeszcze nie ma, bo 

dopiero dzisiaj będzie nad tym głosowanie.  

Poinformował, że sprawa dotycząca elektrowni fotowoltaicznej w ubiegłym tygodniu trafiła do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego.  

Podkreślił, że Urząd nie ma żadnych złych intencji, lecz chce mieć plan, który będzie prorozwojowy. Po to 

uchwala się plan na takim obszarze, gdzie nie ma jeszcze zabudowy, żeby nie było takich sytuacji, jak na 

ulicy Pogodnej.  

Stwierdził, że rozumie mieszkańca Bielska Podlaskiego, który wypowiada się w swoim własnym interesie, 

ale nie tylko własnym. 

Dodał, że to pismo odebrał w ten sposób, że mieszkaniec ma pewien żal. Ten żal wynika z tego, że nie do 

końca wszystko zostało wyjaśnione, wypowiedziane.  

Podkreślił, że Burmistrz Miasta, pracownicy Urzędu Miasta oraz Pani architekt opracowująca ze swoim 

zespołem ten plan, nie mają takich zamiarów, żeby było gorzej. To, co powiedział Pan Radny Charyton głos 

rozsądku w trakcie tego całego wystąpienia.  
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Poinformował, że jeśli chodzi o planowane dochody wyższe o kilka milionów niż wydatki, to też jest 

rozłożone w czasie. Nie jest tak, że po uchwaleniu planu nagle pojawi się 7,6 mln.zł w budżecie. Jest to  

w rozłożeniu czasowym. Patrząc na ceny transakcyjne na nieruchomościach pod zabudowę można było dojść 

do takich wyliczeń.  

Zwrócił uwagę, że na tym obszarze jest tzw. koński rynek, teren będący własnością Miasta Bielsk Podlaski. 

Były zapytania inwestorów dotyczące możliwości zakupu tych nieruchomości. Brak planu powodował, że 

oni jednak rezygnowali. Jeżeli będzie plan, to będą oni wiedzieli, jakie jest otoczenie po sąsiedzku, jaką 

działalności można tam zlokalizować. Zapisy są bardzo szerokie. Jest produkcja, są usługi, więc nie ma 

eliminowania różnego rodzaju działalności, a jest to bardziej prorozwojowo.  

Dodał, że trzeba też patrzyć na to, żeby nie było dezurbanizacji, bo wtedy ludzie będą mieli większe koszty 

doprowadzenia sieci wodociągowej. Poza tym wykonanie sieci kanalizacyjnej przez Przedsiębiorstwo 

Komunalne spowoduje, że za ścieki i wodę trzeba byłoby płacić więcej w mieście.  

Zwrócił się z prośbą do radnych o głosowanie nad tym planem, bo jest to dobre rozwiązanie dla Bielska 

Podlaskiego. 

 

               Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dwóch terenów położonych w Bielsku Podlaskim – obszaru 

ograniczonego ulicami: Graniczną, Białostocką, Kleeberga, Wierzbową i granicą miasta, a także obszaru 

położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego i ul. Grabniak – etap I. 

   

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dwóch terenów 

położonych w Bielsku Podlaskim – obszaru ograniczonego ulicami: Graniczną, Białostocką, Kleeberga, 

Wierzbową i granicą miasta, a także obszaru położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego i ul. Grabniak  

– etap I.   

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Tomasz Sulima,  

Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

PRZECIW (4) 

Emil Falkowski, Krzysztof Grodzki, Tomasz Hryniewicki, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Stanisław Charyton, Maria Grabowska, Danuta Karniewicz, Eugeniusz Simoniuk 

NIEOBECNI (1) 

Iwona Kołos. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 12, przeciw - 4, wstrzymujących się - 4, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/63/19 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dwóch terenów położonych  

w Bielsku Podlaskim – obszaru ograniczonego ulicami: Graniczną, Białostocką, Kleeberga, 

Wierzbową i granicą miasta, a także obszaru położonego w rejonie ul. Wojska Polskiego  

i ul. Grabniak – etap I 

          (uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 10 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 
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uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk 

Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu). Dodał, że wszystkie 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7H 

do protokołu). Otworzył dyskusję. Poinformował, że do tego projektu uchwały są 4 załączniki. 

 

               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję. 

 

O godzinie 11
59

 na salę obrad przybyła radna Iwona Kołos i od tej pory w sesji uczestniczyło 21 radnych. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że w chwili obecnej jest 21 radnych, a więc jest 

quorum i Rada może podejmować prawomocne uchwały oraz decyzje. Poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Bielsk Podlaski.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

             Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr VII/64/19    

       w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

   (uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Bielsk Podlaski, ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz specjalności i form kształcenia, na które 

dofinansowanie jest przyznawane w 2019 roku. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 11 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach  

i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Bielsk Podlaski, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania 

opłat oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2019 roku (wniosek 

wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały radni 

otrzymali drogą elektroniczną i ten projekt był omawiany podczas obrad Komisji. Wszystkie Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7I do 

protokołu). Otworzył dyskusję. 

 
                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Bielsk Podlaski, ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie  

jest przyznawane w 2019 roku.   

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

                   Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta.  

 

Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

Uchwałę Nr VII/65/19 

w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Bielsk Podlaski, ustalenia  

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat oraz specjalności i form kształcenia,  

na które dofinansowanie jest przyznawane w 2019 roku  

(uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 

 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

placówek wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Miasta Bielsk Podlaski oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 12 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek wychowania 

przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Miasta Bielsk Podlaski oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik  

nr 19 do protokołu). Dodał, że radni otrzymali projekt uchwały drogą elektroniczną i ten projekt był 

procedowany podczas posiedzeń Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 

(opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7J do protokołu). Otworzył dyskusję. 
 
                  Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek 

wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Miasta Bielsk Podlaski oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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     Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/66/19 

   zmieniającą uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek  

wychowania przedszkolnego i szkół prowadzonych na terenie Miasta Bielsk Podlaski  

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania dotacji       

 (uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu) 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii p.w. Najświętszej Opatrzności Bożej 

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru   

zabytków. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 13 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji celowej Parafii p.w. Najświętszej Opatrzności Bożej w Bielsku Podlaskim na 

dofinansowanie robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (wniosek wraz  

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony 

radnym i był poddany obradom Komisji. Poinformował, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7K do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii p.w. Najświętszej Opatrzności Bożej  

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/67/19 

w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii p.w. Najświętszej Opatrzności Bożej  

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie robót budowlanych przy zabytku wpisanym  

do rejestru zabytków 

    (uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu) 

 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Miasta Bielsk Podlaski na lata 2014-2020”. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 14 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Bielsk Podlaski na 

lata 2014-2020” (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu). Poinformował, 

że projekt uchwały został dostarczony radnym drogą elektroniczną i był procedowany podczas posiedzeń 

Komisji. Dodał, że wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady 

Miasta stanowią załącznik nr 7L do protokołu). Otworzył dyskusję. 
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                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2014-2020”.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: 

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/68/19 

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej  

dla Miasta Bielsk Podlaski na lata 2014-2020”      

(uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu) 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie musi spełnić przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi 

zwierzętami, prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, grzebowisk i spalarni zwłok 

zwierzęcych i ich części. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 15 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

określenia wymagań, jakie musi spełnić przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schroniska dla 

bezdomnych zwierząt, grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części (wniosek wraz z projektem 

uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu). Poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali drogą 

elektroniczną i ten projekt był poddany pracom Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7Ł do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie musi spełnić przedsiębiorca ubiegający się  

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części.   

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/69/19 

w sprawie określenia wymagań, jakie musi spełnić przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, 

prowadzenia schroniska dla bezdomnych zwierząt, grzebowisk  

i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 

(uchwała stanowi załącznik nr 26 do protokołu) 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Regulaminu   

Utrzymania Czystości i Porządku na Terenie Miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 16 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na Terenie 

Miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

Poinformował, że projekt uchwały został dostarczony radnym drogą elektroniczną oraz był poddany pracom 

Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta 

stanowią załącznik nr 7M do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Regulaminu Utrzymania 

Czystości i Porządku na Terenie Miasta Bielsk Podlaski.   

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/70/19 

w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Regulaminu  

Utrzymania Czystości i Porządku na Terenie Miasta Bielsk Podlaski 

 (uchwała stanowi załącznik nr 28 do protokołu) 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 17 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 29 

do protokołu). Poinformował, że projekt uchwały został dostarczony radnym drogą elektroniczną i był też  

w porządku obrad Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji 

Rady Miasta stanowią załącznik nr 7N do protokołu). Dodał, że tradycyjnie Pani Skarbnik udzieli jeszcze 

dodatkowych informacji.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
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Skarbnik Miasta Anna Szkoda poinformowała, że zarówno w uchwale dotyczącej budżetu miasta na  

2019 rok, jak i w uchwale dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk Podlaski proponuje 

się wprowadzenie dodatkowego upoważnienia dla Burmistrza Miasta do dokonywania zmian limitów 

zobowiązań i wydatków dla przedsięwzięć dofinansowywanych ze środków unijnych lub środków 

określonych w art. 5 ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych, w przypadku zmian w realizacji tych 

projektów pod warunkiem, że te zmiany nie pogorszą wyniku budżetu. Po stronie dochodów bieżących 

wszystkie zmiany dotyczą zwiększenia w roku 2019 wpływów z dotacji otrzymywanych przez Miasto Bielsk 

Podlaski. Proporcjonalnie wzrastają również wydatki bieżące. W 2020 r. zaplanowano wzrost dochodów 

bieżących o kwotę 200 960 zł z tytułu podatków i opłat lokalnych. Jest to wzrost zgodny z tendencjami, jakie 

następują w naszym mieście. Po stronie dochodów majątkowych następuje wzrost o 3 715 zł z tytułu 

przesunięcia dofinansowania zaplanowanego w 2018 roku na rok 2019. Na skutek tych zmian dochody 

ogółem miasta Bielsk Podlaski wyniosą 112  017 630 zł. Po stronie wydatków następuje wzrost do kwoty 

135 992 566 zł. Wydatki bieżące dotyczą tylko i wyłącznie zwiększeń na programy realizowane na 

podstawie otrzymywanych dotacji. Natomiast po stronie wydatków majątkowych następuje przesunięcie 

wydatków niezrealizowanych dla przedsięwzięć kontynuowanych w roku 2019 z roku 2018, tzn. wydatki, 

które były zaplanowane w 2018 roku, ale nie zostały wykonane są przesuwane na rok 2019, bez zmiany 

wartości zadania inwestycyjnego. Oprócz tego następuje wzrost o 30 tys.zł wydatków na zadanie 

„Niskoemisyjny transport publiczny i bezpieczna komunikacja na terenie Bielska Podlaskiego” oraz 

wprowadza się nowe zadanie pn. „Montaż, instalacja efektywnego energetycznie oświetlenia w zakresie dróg 

publicznych wraz z systemem sterowania oświetlenia na terenie Miasta Bielsk Podlaski - etap II”. Na rok 

2019 planuje się tylko 4 tys.zł, natomiast gros wydatków nastąpi w 2020 i 2021 roku. Wydatki na to zadanie 

na 2020 r. w Wieloletniej Prognozie Finansowej zaplanowano w kwocie 1 506 142 zł i w 2021 r. w kwocie 

194 018 zł. W sumie wartość kosztorysowa tego zadania na 3 lata wynosi 1 728 638 zł. Na skutek 

zaproponowanych zmian wynik budżetu stanowi deficyt w kwocie 23 974 936 zł. Ten deficyt zostanie 

pokryty wolnymi środkami pozostałymi z lat ubiegłych w kwocie 2 970 991 zł oraz nowym 

zaangażowaniem zwrotnym, czyli kredyty, pożyczki, ewentualnie emisja obligacji w wysokości  

21 003 945 zł. 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 12
09

 z sali obrad wyszedł radny Eugeniusz Simoniuk i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 20 radnych. Radny Eugeniusz Simoniuk na salę obrad powrócił o godzinie 12
13

 i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 21 radnych. 

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta 

na rok 2019. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Iwona Kołos, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk,  

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maria Grabowska, Danuta Karniewicz. 

                 Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 2, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/71/19 

w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2019 r. 



22 

 

Protokół Nr VII/19 z obrad VII sesji Rady Miasta Bielsk Podlaski w dniu 23 kwietnia 2019 r. 

 

(uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu) 

 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 

2019-2027. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 18 dotyczy podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Bielsk Podlaski na 

lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027 (wniosek wraz  

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony 

radnym drogą elektroniczną i był tematem prac Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7O do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 
                  Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2019-2027. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Iwona Kołos, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, 

Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maria Grabowska, Danuta Karniewicz. 

                   Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 2, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/72/19 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Miasta Bielsk Podlaski na lata 2019-2027 wraz z prognozą kwoty długu  

i spłat zobowiązań na lata 2019-2027 

 (uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu) 
 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zasad używania herbu miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 19 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

zasad używania herbu miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 33 

do protokołu). Dodał, że projekt uchwały został dostarczony radnym i był tematem obrad Komisji. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią 

załącznik nr 7P do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Emil Falkowski poinformował, że z tej uchwały wynika, że herb mogą wykorzystać sportowcy, 

którzy reprezentują gminę.  

Zwrócił uwagę, że jeżeli będzie startował, jako mieszkaniec, to nie będzie mógł wykorzystać tego wizerunku 

herbu. Będzie mógł wykorzystać wizerunek herbu, jeżeli Pan Burmistrz wyrazi na to zgodę. Ponadto idąc na 

mecz nie będzie mógł kibicować swojej drużynie z herbem na piersi, być z tego dumny, bo będzie musiał 
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mieć na to zgodę. Natomiast osoba, która wygra na licytacji koszulkę z herbem miasta będzie mogła chodzić 

z nią na co dzień. Drużyna sportowa nie będzie mogła trenować z wizerunkiem herbu, lecz tylko w ramach 

meczu, gdy reprezentuje gminę. W związku z tym, czy nie prościej byłoby udostępnić herb dla każdego 

mieszkańca, żeby każdy mógł godnie nosić ten herb, a w momencie, gdy zostanie złamane prawo został 

ukarany? Czy teraz jest jakakolwiek sankcja karna za to, że użyje się herbu bez zgody? Czy w tej nowej 

uchwale jest zapis, że będzie taka sankcja?  

 

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że ta uchwała zapewne została stworzona przez osoby bardziej godne  

i kompetentne niż robiła to ona rok temu i grupa z nią współpracująca. Wówczas została wypracowana 

następująca treść – „Herb Miasta Bielsk Podlaski stanowi dobro osobistej Gminy i podlega ochronie 

prawnej. Herb Miasta winien być używany w sposób zapewniający należyte poszanowanie zgodne z prawem 

i porządkiem publicznym oraz nie może godzić w dobre obyczaje i prestiż Miasta. Każdy ma prawo do 

używania herbu Miasta Bielsk Podlaski z uwzględnieniem punktów powyższych. Używanie herbu Miasta  

w celach komercyjnych i na przedmiotach przeznaczonych do obrotu handlowego jest zabronione. 

Dozwolone jest umieszczanie herbu Miasta na przedmiotach przeznaczonych do obrotu handlowego  

w formie stylizowanej lub artystycznie przetworzonej”.  

Poinformowała, że ten projekt został odrzucony, a jednak dawał on większą swobodę. Nie byłoby takiej 

sytuacji, że kibice za każdym razem nakładając koszulkę będą musieli złożyć do Pana Burmistrza prośbę  

o zgodę i Pan Burmistrz będzie obarczony pewną pracą. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że nie ocenia, kto jest godny, a kto nie.  

Poinformował, że był na wszystkich Komisjach i udzielał odpowiedzi na pytania. Jednak nie przypomina 

sobie, żeby padło tam zdanie, które zacytował Pan Radny Falkowski, że komuś nie będzie można.  

Zwrócił uwagę na to, czy na koszulce klubowej jest herb miasta, czy herb drużyny.  

Poinformował, że drużyna koszykarska i piłkarska mają podpisaną umowę z Urzędem Miasta. Kluby mają 

własne herby swoich drużyn, inaczej wyglądające niż herb miasta. Tych emblematów używa się na 

szalikach, na koszulkach, na stronie internetowej. Herb Klubu Piłkarskiego Tur Bielsk Podlaski, herb Klubu 

Koszykarskiego Tur Basket jest zupełnie inny i takie herby można wykorzystywać.  

Zwrócił uwagę na to, gdzie jest napisane, że kibic nie będzie mógł chodzić w koszulce.  

Poinformował, że Urząd Miasta nie produkuje koszulek, żeby umieszczać tam herb. Jeżeli daje komuś zgodę 

to jest obwarunkowane pewnego rodzaju obostrzeniami. Jeśli Pan Radny startuje w zawodach i chce 

reprezentować Miasto to, czy tak trudno napisać do Urzędu Miasta taką informację i zwrócić się  

o udostępnienie zgody?  

Zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały w § 2 jest napisane – „Herb Miasta jest dobrem osobistym gminy, 

stanowi jej własności, jest symbolem społeczności lokalnej i polega ochronie prawnej”. Do tej pory to Rada 

Miasta decydowała o herbie.  

Poinformował, że każdy, kto zgłaszał się do Urzędu to informował, w jakiej formie i gdzie ten herb ma być 

wykorzystywany i w jakim otoczeniu. Nie chciałby mówić, że będą takie osoby, które będą wykorzystywać 

herb w sposób niegodny. Może kiedyś ktoś taki się znajdzie. Natomiast organ gminy ma stać na straży. Jest 

to wspólne dobro i powinna być nad tym piecza.  

Poinformował, że w poprzedniej kadencji był projekt, który zacytowała Pani Radna Kołos. Ten projekt nie 

uzyskał większości Rady Miasta. Większości uznała, że jest to niedobry projekt i pozostawiono tak, jak było 

wcześniej. W obecnej kadencji radni też już mieli okazję kilkakrotnie zajmować się tym tematem. 

Poinformował, że zobowiązał się do tego, że przedstawi projekt, który wydawał się najlepszy z możliwych. 

Każdy ma prawo do swojej oceny i każdy ma prawo uważać inaczej. 

Dodał, że dzieci na treningu mogą mieć na koszulce herb, bo dostały tą koszulkę, żeby reprezentować Miasto 

Bielsk Podlaski.   

Zwrócił uwagę, że ktoś pisząc wniosek w styczniu może nie potrafi określić dokładnej daty zawodów  

np. w sierpniu, czy we wrześniu, ale można napisać - w trakcie roku 2019.  

Dodał, że taka propozycja została wypracowana w Urzędzie i na ten moment jest to propozycja rozsądna, 

pozwalająca iść dalej z duchem czasu. 

 

Radny Emil Falkowski (Ad Vocem) poinformował, że za chwilę pokaże zdjęcie, jak wygląda koszulka 

drużyny z Bielska. Takie koszulki mają też kibice i jest tam wizerunek herbu. W związku z tym ma pytanie - 

czy można tego używać? 
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Burmistrz Miasta Jarosław Borowski (Ad Vocem) zwrócił uwagę na treść § 6 pkt 8 proponowanej 

uchwały – „Herb, jako symbol tożsamości społeczności lokalnej może być umieszczany w szczególności na 

strojach sportowców reprezentujących gminę podczas zawodów sportowych oraz na barwach bielskich 

klubów sportowych”. Każdy klub działający w formie stowarzyszenia, lub sportowej spółki akcyjnej ma 

swój statut i określa tam swoje barwy, logo, czy swój herb. Jeżeli potraktuje się, że taka koszulka jest 

barwami bielskich klubów sportowych to zamyka całą dyskusję. Szalik to też są barwy klubowe.  

Stwierdził, że nie rozumie, dlaczego szuka się czegoś, żeby pokazać, że to nie zostało przewidziane?  

Świat się zmienia i na pewno nie wszystko jest przewidziane. Jeżeli kluby sportowe są finansowane czy 

współfinansowane przez samorząd to samorząd w umowie określa, jakie stawia zadania przed tym klubem  

i czego oczekuje w zamian. Jest zgoda na użytkowanie herbu na koszulkach zawodników. Jeżeli ktoś  

z kibiców kupi taką koszulkę, wygra na licytacji to może z tego korzystać bez pisania podań. 

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę na zapis w § 8 pkt 2, że zgoda udzielona jest na pisemny 

wniosek zawierający opis celu, do którego będzie używany herb, przedłożenia do akceptacji sposobu 

wykorzystania herbu, okres używania herbu.  

Poinformowała, że ma ten herb, więc czy też musi ponownie pisać wniosek, ponieważ nie wie, czy może go 

używać?  

Uważa, że ta uchwała jest bardzo restrykcyjna. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski (Ad Vocem) poinformował, że na jednej z Komisji było zadane 

takie pytanie. Pani Radna jest funkcjonariuszem, jest członkiem organu gminy, więc nikt nie będzie zabierał 

tego herbu.  

  

Radny Paweł Bierżyn poinformował, że koszulka przedstawiona na zdjęciu jest to koszulka wygrana na 

licytacji przez jednego z kibiców.  

Dodał, że nie przypomina sobie, żeby klub produkował koszulki z herbem miasta.  

Uważa, że jeśli dana osoba wygrała koszulkę na licytacji to godnie to reprezentuje.   

 

Radny Krzysztof Grodzki stwierdził, że tutaj bardziej chodzi o koszulki, które były swego czasu 

produkowane przez kibiców na wzór koszulki meczowej i takie koszulki funkcjonują między kibicami.  

Te koszulki nie były produkowane przez klub. Były one zamawiane na wzór w tej samej firmie i kibice 

chcieli mieć taki gadżet. Kibic, który zamówi koszulkę, a nie otrzyma jej z klubu, czy z Urzędu Miasta, to 

może ponieść konsekwencje. 

Uważa, że tutaj chodzi o konsekwencje. 

  

Radny Eugeniusz Simoniuk zwrócił uwagę, że tego przecież chcieli sami radni, to od radnych wypłynął 

taki wniosek odnośnie używania herbu. Patrząc na tą uchwałę to po prostu wstyd, ale tego chcieli radni  

i dostali projekt od Burmistrza. Na Komisjach trzeba było to zmodyfikować.  

Zwrócił uwagę, że dla radnych, a tym bardziej dla Burmistrza byłoby wstyd, gdyby mieszkaniec wziął herb, 

czy proporzec z herbem miasta bez zezwolenia Burmistrza i to zhańbił.  

Stwierdził, że powinno być bez żadnej uchwały, tj. nikt nikomu niczego nie broni. Jeżeli ktoś używa herbu  

w dobrej wierze, z promocją miasta, to jeszcze do Pana Burmistrza ma pisać wniosek, czy prosić Radę  

o zgodę? To zakrawa na kpinę.  

Poinformował, że na pewno za tym projektem nie zagłosuje i nie będzie przeciw, lecz wstrzyma się od głosu. 

  

Radny Artur Maciej Żukowski poinformował, że miał zamiar powiedzieć to, co powiedział Pan 

Eugeniusz.  

Uważa, że dochodzi do pewnego rodzaju paranoi, ponieważ np. nie będzie mógł pozwolić swojemu synowi 

pić herbaty z kubka z logo Bielska Podlaskiego.  

Dodał, że wszyscy powinni mieć dostęp do tej możliwości, aby użyć herbu na koszulce, na proporczyku, na 

naklejce na swoim samochodzie.  

Uważa, że mieszkańcy chyba też tak samo myślą. 

  

Radna Iwona Kołos stwierdziła, że bardzo uszczegóławia się zasady używania herbu. Konsekwencją tego 
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powinny być wprowadzone zakazy, kary, procedury, itd., gdyby ktoś to źle wykorzystał. Natomiast tego nie 

ma.  

Poinformowała, że na pewno w tym tygodniu złoży do Pana Burmistrza prośbę, aby jej dzieci mogły używać 

kubków z herbem miasta, które dostała od Burmistrza za pracę na rzecz miasta. Osobiście może pić z tych 

kubków, ale nie wie, czy jej dzieci i goście też mogą z nich pić.  

Zwróciła uwagę, że popada się w nienormalność w tej sytuacji. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił uwagę, że radni skupili się na jednym aspekcie dotyczącym 

sankcji, natomiast nie dostrzega się innego problemu. Tym problemem jest to, że w społeczności Bielska  

i w internecie funkcjonuje niewłaściwy herb naszego miasta, nie taki jak został uchwalony przez Radę 

Miasta. Poinformował, że jako Burmistrz Miasta Bielsk Podlaski musi stać na straży, żeby wszyscy używali 

właściwego herbu.   

Uważa, że radni też nie chcą, żeby niewłaściwy herb funkcjonował w obiegu. Urząd Miasta kilkukrotnie 

zwracał się do portalu „Wikipedia”, żeby tam zamieścić właściwy herb, natomiast cały czas jest ten, który 

nie powinien być.  

Stwierdził, że tutaj należy położyć większy nacisk. Niech ten, kto ubiega się o herb dostanie właściwy herb, 

a nie wykorzystywać coś, co tylko przypomina herb Bielska Podlaskiego. Prawdopodobniej ktoś kiedyś 

skanował herb i trochę inaczej przeformatował wymiary.  

Poinformował, że w tej uchwale chodzi m.in. o to, aby używać właściwego herbu Bielska Podlaskiego. 

 

Radny Artur Maciej Żukowski (Ad Vocem) stwierdził, że jest jak najbardziej za tymi słowami Pana 

Burmistrza.  

Dodał, że ci, którzy nie będą ubiegali się o właściwy herb, to dalej będą robili wolnoamerykankę bez żadnej 

konsekwencji. Przykładem jest przed chwilą wystawiona na „Allegro” koszulka - Bielsk Podlaski z turem. 

Ten człowiek nie poniesie konsekwencji, bo nie ma żadnych konsekwencji.  

Stwierdził, że może trzeba zastanowić się nad konkretną konsekwencją dla człowieka, który używa herbu 

niezgodnie z przeznaczeniem i go bezcześci. Wtedy ci, którzy to zrobią, zostaną ukarani, a następni 

zastanowią się, czy warto tak robić. 

 

                  Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad używania herbu miasta Bielsk 

Podlaski. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad używania herbu miasta Bielsk Podlaski.  

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk,  

Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Andrzej Roszczenko, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski,  

Irena Zawacka-Prystupa 

PRZECIW (8) 

Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz,  

Iwona Kołos, Eugeniusz Simoniuk, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Charyton, Piotr Ostaszewski. 

 

                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 11, przeciw - 8, wstrzymujących się - 2, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/73/19 

w sprawie zasad używania herbu miasta Bielsk Podlaski 

(uchwała stanowi załącznik nr 34 do protokołu) 
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20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej sporządzania uzasadnienia do każdego 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 20 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej sporządzania uzasadnienia do każdego projektu uchwały (wniosek wraz  

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu). Dodał, że projekt uchwały radni otrzymali drogą 

elektroniczną i ten projekt był rozpatrywany podczas posiedzeń Komisji. Wszystkie Komisje pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią załącznik nr 7R do protokołu). 
Otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że mieszkańcy oglądają transmisje sesji i interesują się tym, co 

dzieje się w mieście. Mieszkańcy często chcą wiedzieć, czego dotyczy dana uchwała. Osobiście nie uważa, 

że trzeba czytać w całości uchwały, ale przynajmniej powiedzieć w 2-3 zdaniach, czego ta uchwała dotyczy. 

Dzisiaj np. była uchwała o dopłatach do szkoleń nauczycieli. Mieszkańcy nie wiedzą, ile nauczyciele dostaną 

dofinansowania i jak to będzie wyglądało.  

Uważa, że należy się cieszyć, że mieszkańcy chcą wiedzieć, co dzieje się w mieście i czują się 

odpowiedzialni za to miasto oraz chcą współuczestniczyć w tych decyzjach. Dobrze byłoby, żeby 

przynajmniej w kilku zdaniach powiedzieć, czego dotyczy dana uchwała. To jest prośba mieszkańców 

naszego miasta. 

 

Radny Stanisław Charyton zwrócił uwagę, że koleżanka mówiła o samej uchwale, natomiast w tej chwili 

jest dyskusja dotycząca uzasadniania uchwał, lub ich nieuzasadniania. Nie można tego jednoznacznie 

zinterpretować, bowiem nie ma ustawowego nakazu dołączania do każdej uchwały uzasadnienia.  

Poinformował, że przejrzał orzecznictwo i np. WSA w Krakowie unieważnił uchwały określające godziny 

otwarcia placówek gastronomicznych, ponieważ brakowało uzasadnienia. Natomiast Wojewódzki Sąd 

Administracyjny w Białymstoku stwierdził, że jeżeli brak motywów nie utrudnia oceny uchwały, to 

uzasadnienie jest niepotrzebne.  

Zwrócił uwagę, że niektóre uchwały potwierdzają pewien istniejący stan, np. było tajne głosowanie, 

wybrano przewodniczącego i później to zostało stwierdzone w uchwale. Niektóre uchwały zawierają pewną 

deklarację. Niedawno dyskutowano o oświacie i z mocy ustawy już wynikało, że nie będzie szkół 

sześcioklasowych, a będą ośmioklasowe. Był to akt deklaratoryjny, który stwierdzał, że na miejsce 

sześcioletniej szkoły powstaje szkoła ośmioletnia. To wynikało z mocy ustawy i nie było alternatywy, więc 

nawet nie wiadomo, jak ewentualnie można to uzasadniać.  

Dodał, że Komisja Skarg i Wniosków powołała się na rozporządzenie w sprawie techniki prawodawczej, ale 

w tym rozporządzeniu ogólnie określa się, w jaki sposób buduje się uchwałę, jakie są zasady, itd.  

Zwrócił uwagę, że jeżeli mają być te uzasadnienia do projektów uchwał, to trzeba dokonać takiego wpisu do 

Statutu. Wtedy każdą uchwałę trzeba uzasadniać i nie będzie praktycznie od tego odwrotu.  

Uważa, że to nie ułatwiałoby, lecz może w pewien sposób utrudniałoby. Natomiast w niektórych 

przypadkach Pan Burmistrz jest obowiązany do przedłożenia uzasadnienia. Dzisiaj rozmawiano o planie 

zagospodarowania przestrzennego miasta i z ustawy wynika, że musi być uzasadnienie. W szeregu innych 

przypadkach też musi być uzasadnienie. 

 

Radny Tomasz Hryniewicki zwrócił uwagę, że chyba wszyscy dążą do tzw. społeczeństwa obywatelskiego. 

Uważa, że nie byłoby wielkim trudem i kłopotem, aby pod uchwałą było krótkie uzasadnienie, które 

wyjaśniałoby, czego dotyczy dana uchwała i w jakim celu jest podejmowana. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że uchwały nie są objęte żadną tajemnicą. To, że 

uchwały nie są odczytywane, dzisiejszy dowód na to jest taki, że jest tyle uchwał i są one obszerne, więc nie 

wiadomo, które czytać i jak je przeczytać, gdy są mapki oraz różnego rodzaju załączniki.  

Poinformował, że uchwały są publikowane na stronie internetowej Urzędu Miasta, w BIP oraz są 

wywieszane na tablicy ogłoszeń po każdej sesji, co najmniej przez okres między jedną a drugą sesją.  

W związku z tym dostęp do nich jest bardzo prosty.  
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Zwrócił uwagę, że wymieniana tutaj uchwała na temat dofinansowania dokształcania nauczycieli może być 

podjęta tylko w oparciu o pewne przepisy, które regulują, jaki procent można na to przeznaczyć. To jest 

ściśle określone przez przepisy prawa i przeczytanie tego nic nie da.  

Dodał, że każdy może mieć inne zdanie w tej sprawie. 

  

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski upoważnił do odpowiedzi Panią Jolantę Mierzwińską Kierownika 

Referatu Obsługi Burmistrza i Rady Miasta. 

 

Kierownik Referatu Obsługi Burmistrza i Rady Miasta Jolanta Mierzwińska zwróciła uwagę, że autor 

petycji wnosi, aby każdy projekt uchwały posiadał uzasadnienie zawierające pewne elementy, które są 

wymienione w petycji. Natomiast Komisja Skarg, Wniosków i Petycji słusznie zauważyła, że niezależnie jak 

zostanie to nazwane, czy to będzie uzasadnienie, czy wniosek, to są tam przedstawione argumenty 

uzasadniające podjęcie danej uchwały. Wszystkie te elementy, o które wnosi autor petycji nie zawsze są 

uwzględniane, ponieważ w przypadku uchwały typowo organizacyjnej np. dotyczącej powołania 

przewodniczącego komisji lub ustalenia składów osobowych komisji, trudno jest powiedzieć jakie będą  

źródła finansowania.  

Zwróciła uwagę, że od 1990 roku każdy projekt uchwały przedkładany przez poszczególnych Burmistrzów 

posiada wnioski o podjęcie uchwały, które zawierają uzasadnienie. Niezależnie, czy ono jest krótsze, czy 

dłuższe, ale pewne elementy, argumenty są tam przedstawione. Jeżeli coś jeszcze potrzeba uzasadnić, to 

radni wnioskują na Komisji, żeby Pan Burmistrz udzielił pewnych wyjaśnień i wówczas takie uzupełnienia 

są przedkładane.  

Uważa, że nie ma tutaj większego znaczenia, czy zostanie to nazwane wnioskiem czy uzasadnieniem, 

argumentacja uzasadniająca podjęcie uchwały jest przez Burmistrza przedkładana. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 12
55

 z sali obrad wyszedł radny Tomasz Hryniewicki i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 20 radnych.  

 

                  Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję. Poinformował, że w tej chwili jest obecnych 20 radnych. Poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej sporządzania uzasadnienia do każdego projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej sporządzania uzasadnienia do każdego projektu 

uchwały. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Eugenia Kruk, Romuald 

Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, 

Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa 

PRZECIW (6) 

Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Artur Maciej 

Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Grygoruk 

NIEOBECNI (1) 

Tomasz Hryniewicki. 

 

                   Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 20 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 13, przeciw - 6, wstrzymujących się - 1, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/74/19 
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w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej sporządzania uzasadnienia  

do każdego projektu uchwały 

(uchwała stanowi załącznik nr 36 do protokołu) 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski za 

naruszenie wg skarżącej przepisów ustawy o rachunkowości i naruszenie praw pracowniczych poprzez 

wydanie Zarządzenia niezgodnego z prawem. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 21 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski za naruszenie wg skarżącej przepisów 

ustawy o rachunkowości i naruszenie praw pracowniczych poprzez wydanie Zarządzenia niezgodnego  

z prawem (wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu). Dodał, że tą sprawę 

badała Komisja Skarg, Wniosków i Petycji i przedstawiła projekt uchwały uznając skargę za niezasadną. 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i był on obradowany podczas posiedzeń Komisji. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (opinie Komisji Rady Miasta stanowią 

załącznik nr 7S do protokołu). Otworzył dyskusję. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 12
58 

na salę obrad powrócił radny Tomasz Hryniewicki i od tej 

pory w sesji uczestniczyło 21 radnych.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła się z prośbą do Pani Przewodniczącej Komisji, aby powiedziała - na 

podstawie jakich dokumentów i jakie jeszcze inne czynności zostały podjęte, żeby drobiazgowo, z pełnym 

przekonaniem napisać, że ta skarga jest niezasadna. 

  

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że dla niego, jako być może laika w dziedzinie rachunkowości, 

skarga jest jak najbardziej zasadna, ponieważ nie wyobraża sobie sytuacji, kiedy może być przedstawiony 

bilans likwidacji placówki na dzień jej zamknięcia. W tej sytuacji 31 sierpnia jest tworzony bilans bez 

odpowiedniego czasu na jego stworzenie. Jak można w dniu likwidacji pozyskać np. wyciągi bankowe, które 

są wydawane dopiero dnia następnego, czyli po godzinie 24
00

. 

 

Radna Irena Zawacka-Prystupa poinformowała, odpowiadając na pytanie Pani Danuty Karniewicz, że 

sugerowała się opinią radców prawnych.  

Dodała w imieniu całej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, że nie posiadają kompetencji do stwierdzenia, 

czy było zgodne z prawem zarządzenie podpisane przez Burmistrza, czy nie. Zatem skarżąca może 

dochodzić swojej sprawiedliwości w organie nadzoru, czyli u wojewody, bądź odwołać się do sądu 

administracyjnego. 

 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że z tego wynika, iż Pani Przewodnicząca na podstawie 

papiórka to stwierdziła. Pani Przewodnicząca nie sięgała do protokołu Rady Pedagogicznej, nie próbowano 

rozmawiać, więc tak została wyjaśniona ta skarga. 

Dodała, że jeśli trafia skarga to trzeba starać się jak najdokładniej ją wyjaśnić, czy jest ona zasadna, czy nie. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zwrócił uwagę, że każdy może mieć różne zdanie na temat 

projektu uchwały.  

Poinformował, że Komisja przedstawiła uzasadnienie, z którym radni mieli okazję się zapoznać.  

 

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi uznający skargę 

za niezasadną.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski za 

naruszenie wg skarżącej przepisów ustawy o rachunkowości i naruszenie praw pracowniczych poprzez 

wydanie Zarządzenia niezgodnego z prawem. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald 

Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, 

Irena Zawacka-Prystupa 

PRZECIW (5) 

Emil Falkowski, Maria Grabowska, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Stanisław Charyton, Krzysztof Grodzki, Iwona Kołos, Eugeniusz Simoniuk. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

   Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 12, przeciw - 5, wstrzymujących się - 4, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/75/19 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski  

za naruszenie wg skarżącej przepisów ustawy o rachunkowości i naruszenie  

praw pracowniczych poprzez wydanie Zarządzenia niezgodnego z prawem 

(uchwała stanowi załącznik nr 38 do protokołu) 

 
22. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami  

miasta w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 22 został wprowadzony dzisiaj i dotyczy 

podjęcia uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta  

w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski (wniosek wraz z projektem uchwały 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu). Dodał, że radni otrzymali projekt uchwały oraz autopoprawkę do tego 

projektu (autopoprawka Burmistrza Miasta stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Poinformował, że ten 

temat nie był przedmiotem obrad na posiedzeniach Komisji. Otworzył dyskusję.  
 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 13
05

 z sali obrad wyszedł radny Emil Falkowski i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 20 radnych.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Stanisław Charyton poinformował, że ma wniosek i ten wniosek, albo zostanie poddany pod 

głosowanie, albo ewentualnie Pan Burmistrz zgłosi, jako autopoprawkę. Chodzi tu o jeden drobny wyraz.  

W § 4 projektu uchwały jest zapisane – „Konsultacje społeczne przeprowadza Burmistrz, który w drodze 

zarządzania określa” i tam to wszystko zostało wymienione. Natomiast § 5 i zaczyna się od zapisu - 

„Burmistrz może przeprowadzić konsultacje” i tutaj nie pasuje słowo – „może”.  

Zwrócił uwagę, że w Statucie Miasta jest zapis, że Przewodniczący Rady może udzielić głosu osobom spoza 

Rady. Na jednej z sesji były dwie Panie i nie doczekały się na udzielenie im głosu. Pan Przewodniczący 

powiedział, że jeśli może, to nie znaczy, że udzieli im głosu. Nie byłoby takiego problemu, gdyby był zapis, 

że Przewodniczący udziela głosu.  

Poinformował, że proponuje, aby § 5 miał brzmienie – Burmistrz przeprowadza konsultacje, o których mowa 

w § 4 z własnej inicjatywy, gdy wymagają tego przepisy ustawy albo na wniosek. Natomiast pozostałe 

punkty byłyby w pierwotnym brzmieniu.   

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski zwrócił się o 5 minut przerwy.  

 

O godzinie 13
07

 na salę obrad powrócił radny Emil Falkowski i od tej pory w sesji uczestniczyło 21 radnych.  

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko (Ad Vocem) poinformował w ramach sprostowania, że te Panie 
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nie zgłosiły się do niego w sprawie zabrania głosu. Chęć zabrania głosu przez te Panie zgłosił pod koniec 

sesji Pan Radny. 

Poinformował, że ogłasza 5-minutową przerwę.  

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 13
08

 do godziny 13
21

. Po przerwie, w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

                Po przerwie, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko wznowił obrady VII sesji Rady Miasta. 

Poinformował, że obecnych jest 20 radnych, więc jest quorum i Rada może obradować oraz podejmować 

prawomocne decyzje. Dodał, że jest rozpatrywany pkt 22. 

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 13
22

 na salę obrad przybył radny Krzysztof Grodzki i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 21 radnych. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Bożena Teresa Zwolińska stwierdziła, że bardzo ceni Pana Radnego 

Stanisława Charytona za jego wiedzę, doświadczenie i sprawiedliwość. Jednak nie zgadza się z wnioskiem 

Pana Radnego z przyczyn prawnych, ponieważ projekt uchwały opiera się na postanowieniach wynikających 

z ustawy o samorządzie gminnym i na Statucie Miasta. W ustawie o samorządzie gminnym w art. 5a ust. 1 

jest zapis - „W wypadkach przewidzianych ustawą oraz w innych sprawach ważnych dla gminy mogą być 

przeprowadzane na jej terytorium konsultacje z mieszkańcami gminy”. Przede wszystkim chodzi tu o ważne 

sprawy dla gminy, czyli jest to kwestia ocenna, co jest ważne, a co nie dla gminy. Jest też mowa  

o fakultatywności, czyli –„może”. Z kolei w § 7 ust. 2 uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Bielsk 

Podlaski jest następujący zapis – „W każdej sprawie ważnej dla Miasta mogą być przeprowadzane 

konsultacje społeczne wśród mieszkańców Miasta, według zasad określanych każdorazowo w uchwale 

Rady”. Gdyby teraz został wprowadzony obligatoryjny zapis, byłby on niezgodny z podstawowymi aktami 

prawnymi, z prawem miejscowym, ale przede wszystkim z ustawą o samorządzie gminnym. W związku  

z tym nie można takiego zapisu wprowadzić.  

 

Radny Stanisław Charyton (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że jeżeli w paragrafie poprzedzającym jest 

napisane, że Pan Burmistrz w drodze zarządzania określa cele, czyli podjął już decyzję o przeprowadzeniu 

konsultacji.   

Dodał, że jeżeli przedstawiona przez niego propozycja wprowadza zamieszanie, to wycofuje ten wniosek, 

aby nie przedłużać procedury.  

 

Radny Eugeniusz Simoniuk zwrócił uwagę, że Sejm narzuca takie ustawy, że czasami tutaj nic nie można 

zrobić.  

Stwierdził, że to nie byłoby przecież nic groźnego, ale rzeczywiście jest to niezgodne z ustawą. Nic nie 

byłoby, gdyby zostało wykreślone słowo - „może”. Można wyłożyć plan przestrzenny, powiesić ogłoszenie i 

zaprosić mieszkańców. Najwyżej Pan Burmistrz przyjąłby kilka osób więcej w Urzędzie, ale on od tego jest, 

za to jemu płaci Miasto i po to go się wybiera.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, że w momencie przedstawiania uwag do porządku 

obrad, Pani Burmistrz powiedziała, że są dwie autopoprawki. Jedną autopoprawkę radni mają na piśmie. 

Natomiast jest też druga autopoprawka, tj. zamiast ust. 3 ma być ust. 1, więc w innym trybie zgłasza tutaj, że 

radni będą głosować nad projektem uchwały z dwiema autopoprawkami. 

 

                Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk 

Podlaski, z dwiema autopoprawkami. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta 

w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski. 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
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ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Emil Falkowski, Maria Grabowska,  

Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald 

Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, 

Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

PRZECIW (1) 

Stanisław Charyton 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Danuta Karniewicz. 

 

                   Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 19, przeciw - 1, wstrzymujących się - 1, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/76/19 

w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami miasta 

 w sprawach zagospodarowania przestrzennego miasta Bielsk Podlaski 

 (uchwała stanowi załącznik nr 39 do protokołu) 

 

23. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań  

własnych gminy w zakresie lokalnego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Komunalnemu sp. z o.o. 

w Bielsku Podlaskim. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 23 dotyczy podjęcia uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy w zakresie lokalnego 

transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Komunalnemu sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim (wniosek wraz  

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Dodał, że jest to także punkt wprowadzony dzisiaj 

do porządku obrad i nie było to tematem obrad Komisji. Otworzył dyskusję.   

 

                 Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań 

własnych gminy w zakresie lokalnego transportu zbiorowego Przedsiębiorstwu Komunalnemu sp. z o.o.  

w Bielsku Podlaskim.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Iwona Kołos,  

Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko,  

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Danuta Karniewicz. 

 

                   Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i poinformował, że w wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/77/19 
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zmieniającą uchwałę w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania  

zadań własnych gminy w zakresie lokalnego transportu zbiorowego  

Przedsiębiorstwu Komunalnemu sp. z o.o. w Bielsku Podlaskim 

 (uchwała stanowi załącznik nr 40 do protokołu). 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego komunikacją miejską Przedsiębiorstwu Komunalnemu 

spółka z o.o. w Bielsku Podlaskim. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 24 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie 

bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego komunikacją miejską Przedsiębiorstwu Komunalnemu spółka z o. o. w Bielsku Podlaskim 

(wniosek wraz z projektem uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). Dodał, że ten punkt dzisiaj został 

wprowadzony do porządku obrad i nie było to tematem obrad Komisji. Otworzył dyskusję.   
 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radna Danuta Karniewicz zwróciła się z prośbą do Pana Burmistrza o wyjaśnienie - czy tutaj chodzi  

o przekazanie transportu do Przedsiębiorstwa Komunalnego, czy Miasto w ogóle nic nie będzie miało do 

powiedzenia, a tylko będzie tym zarządzało Przedsiębiorstwo Komunalne? 

 

Radny Tomasz Hryniewicki zwrócił się z pytaniem - czy w związku z podpisaniem nowej, kolejnej umowy 

z Przedsiębiorstwem Komunalnym na transport zbiorowy, będzie możliwe wprowadzenie bezpłatnej 

komunikacji na terenie miasta Bielska Podlaskiego? 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski wyjaśnił, że właśnie z tym jest związana ta proponowana uchwała. 

Poinformował, że zamierza się złożyć wniosek do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podlaskiego na transport niskoemisyjny i poprawę dostępności komunikacyjnej. Jednym z elementów tego 

przedsięwzięcia ma być zakup autobusów elektrycznych, niskoemisyjnych.  

Dodał, że nowa umowa powierzeniowa powinna być tak skonstruowana, aby komunikacja miejska  

w Bielsku Podlaskim była bezpłatna dla wszystkich jej użytkowników od momentu obowiązywania tej 

umowy. Można kupić nowe autobusy nawet z dofinansowaniem ponad 80%. Wniosek aplikacyjny jest do  

30 kwietnia. Rada Miasta w poprzednim miesiącu pozwoliła na wykonanie wniosku aplikacyjnego i studium 

wykonalności, a teraz potrzebny jest jeden z załączników do wniosku o takiej treści.  

Wyjaśnił, że w listopadzie tego roku kończy się umowa powierzeniowa dla Przedsiębiorstwa Komunalnego 

na świadczenie usług transportu zbiorowego na terenie Bielska Podlaskiego. Zamierza się inwestować w ten 

transport, żeby więcej osób korzystało z komunikacji miejskiej.  

Dodał, że na jednej z Komisji będzie dyskusja na temat zmiany trasy przebiegu komunikacji miejskiej  

i zostaną zaproponowane pewne rozwiązania. 

 

                 Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko 

zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego komunikacją miejską Przedsiębiorstwu Komunalnemu spółka z o.o. 

w Bielsku Podlaskim.  

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski,  

Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, 

Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, 

Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski. 
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                  Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował  

o wynikach głosowania i poinformował, że uchwała została podjęta. 

 

Rada Miasta w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów:  

za - 21, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, podjęła 

   Uchwałę Nr VII/78/19 

w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy 

 w zakresie publicznego transportu zbiorowego komunikacją miejską  

Przedsiębiorstwu Komunalnemu spółka z o.o. w Bielsku Podlaskim 

(uchwała stanowi załącznik nr 41 do protokołu). 

 

25. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 25 dotyczy sprawozdania z działalności 

Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie Burmistrza Miasta  

z działalności za okres od 19 marca do 11 kwietnia 2019 r. stanowi załącznik nr 42 do protokołu).  
Dodał, że radni otrzymali sprawozdanie. Otworzył dyskusję. 

      

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Iwona Kołos zwróciła uwagę na unieważnione postępowanie na pełnienie nadzoru inwestorskiego  

w ramach projektu pn. „Strategie niskoemisyjne na terenie miasta Bielsk Podlaski - Zadanie 2” ze względu 

brak ofert. Zwróciła się z prośbą, aby Pan Burmistrz wyjaśnił, jakie są skutki braku ofert.  

Poinformowała, że w drugim przetargu na budowę fontanny miejskiej złożono jedyną ofertę na 454 tys.zł. 

Firma po raz kolejny złożyła swoją ofertę, która jest o kilka tysięcy złotych mniejsza. Natomiast na ten cel 

została przeznaczona kwota 230 tys.zł. Ta fontanna raczej nie zostanie wykonana. Kilkaset osób zagłosowało 

na fontannę miejską i mieli nadzieję, że będzie to ładny element naszego miasta.  

Dodała, że nie sądzi, aby nagle w budżecie znalazło się te brakujące ponad dwieście tysięcy złotych. 

Zwróciła się z pytaniem, czy Pan Burmistrz ma jakiś pomysł na to?  

 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że mieszkańcy miasta pytają - dlaczego kwiaty będzie sadzić  

i pielęgnować firma białostocka, a nie Przedsiębiorstwo Komunalne? Dlaczego tak jest, czy to jest bardziej 

opłacalne? Czy Przedsiębiorstwo przystępowało do przetargu?  

  

Radny Tomasz Hryniewicki poinformował, że o to pytał na poprzedniej sesji. Z otrzymanej odpowiedzi 

wynika, że Przedsiębiorstwo Komunalne nie przystępowało do przetargu, nie było tym zainteresowane.  

Zwrócił się z pytaniem - co dzieje się z Przedsiębiorstwem Komunalnym? W sprawozdaniu Pana Burmistrza 

podano, że koszenie trawników na terenach zieleni miejskiej w 2019 r. - kwota 178747 zł - prywatna firma; 

koszenie traw i chwatów na niezagospodarowanych nieruchomościach miejskich w 2019 roku - 38880 zł - 

prywatna firma; okoszenie skarp rowów i rzeki Białej, itd. - 13 tys.zł, wykonanie nasadzeń - 155 045 zł, 

letnie czyszczenie chodników, parkingów, placów - prywatna firma - 115 729 zł.  

Poinformował, że na stronie internetowej Przedsiębiorstwa Komunalnego, w jednej z zakładek 

kontaktowych jest Zakład Zieleni Miejskiej. Czy ten Zakład Zieleni Miejskiej świadczy w ogóle usługi, czy 

może w przyszłości świadczyć usługi dla miasta?  

Zwrócił uwagę, że im więcej pracy to tym więcej pieniędzy, a pieniądze są potrzebne w pierwszej kolejności 

na podwyżki dla pracowników.  

 

Wiceprzewodniczący RM Romuald Margański poinformował, że przy okazji sprawozdania chciałby 

podziękować za mądrą decyzję Pana Burmistrza około dwa lata temu. Chodzi o udział jednostek 

oświatowych podległych Panu Burmistrzowi, tj. szkół gimnazjalnych, a teraz szkół podstawowych  

w projekcie – „Dobry zawód, fajne życie”. Jest to popularyzacja kształcenia zawodowego w województwie 

podlaskim. Projekt jest współfinansowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podlaskiego na lata 2014-2020, Oś priorytetowa III - Kompetencje i kwalifikacje, Działanie 3.3 - Kształcenie 

zawodowe młodzieży na rzecz konkurencyjności podlaskiej gospodarki, Poddziałanie 3.3.1 - Kształcenie 

zawodowe młodzieży na rzecz konkurencyjności podlaskiej gospodarki.  
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Stwierdził, że to, co stało się przez te dwa lata jest potwierdzeniem, że warto w młodzież inwestować  

i przede wszystkim rozbudzać wśród tej młodzieży zainteresowania, do których sami się przekonają. 13 maja 

rozpoczyna się proces rekrutacji do szkół ponadgimnazjalnych, obecnie ponadpodstawowych. To są ważne 

decyzje i najlepiej, jeżeli będą one trafne.  

Dodał, że przy okazji realizacji tego projektu klimat wokół szkolnictwa zawodowego, branżowego został 

odczarowany. Obecność uczniów, obecność rodziców w szkołach, w zakładach pracy małych i dużych  

z naszego środowiska. Można podawać przykłady jak dużym zainteresowaniem cieszyły się te zakłady pracy 

i przedsiębiorstwa. To ważne, żeby rodzice wspólnie z młodymi mieszkańcami Bielska podejmowali trudne, 

ale trafne decyzje. Oferta edukacyjna jest bogata, są szkoły ogólnokształcące, są też dwa zespoły kształcące 

w zawodach, które wychodzą naprzeciw oczekiwaniom rynku lokalnego, To jest olbrzymia nadzieja, że 

młodzież wybiera te szkoły, m.in. szkołę, którą reprezentuje Zespół Szkól Nr 1 im. Marszałka Józefa 

Klemensa Piłsudskiego. Ta szkoła też została zaproszona do udziału w tym projekcie.  

Dodał, że chciałaby również podziękować Panu Eugeniuszowi Jakubowskiemu Kierownikowi Referatu 

Oświaty i Kultury oraz pracownikom - Pani Urszuli Wiesiołowskiej i Pani Katarzynie Daukszy.  

Poinformował, że projekt był realizowany wspólnie z Białostocką Fundacją Kształcenia Kadr i dotyczył nie 

tylko jednostek podległych Panu Burmistrzowi, ale również jednostek z regionu, z powiatu siemiatyckiego, 

hajnowskiego. To, co się stało w Bielsku to jest moment kulminacyjny, czyli Targi Edukacji i jest to 

podsumowanie tych wspólnych działań. To ważne, że determinacja i decyzja Pana Burmistrza, człowieka 

wywodzący się z branży biznesowej, pozwoliła na to, że pełną parą poszła ta informacja i będzie to  

z pożytkiem w długofalowym patrzeniu, co zrobić, aby młodzież nie wyjeżdżała z miasta, lecz wiązała swoją 

przyszłość z Bielskiem.  

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski poinformował, odpowiadając na pytania radnych, że został 

ogłoszony drugi przetarg na nadzór inwestorski. W następnym sprawozdaniu będzie informacja, kto został 

wybrany. Są dwie oferty i one mieszczą się w budżecie, który na to zadanie przeznaczono. 

Zwrócił uwagę, że fontanna jest to zadanie z Budżetu Obywatelskiego. Regulamin określał, że nie może 

kosztować więcej niż 250 tys.zł. Natomiast najtańsza oferta wynosi 453 tys.zł. Zgadza się z tym, że fontanna 

ubarwiłaby miasto dodatkową atrakcyjnością. Jednak nic nie będzie robione się na siłę, że jeżeli ktoś zgłasza 

się i żąda pół miliona to ta kwota zostanie wyłożona. W mieście są też inne potrzeby. 

Poinformował, że jeśli chodzi o przetargi organizowane przez Urząd Miasta, to Przedsiębiorstwo 

Komunalne, jak każdy inny podmiot może brać w nich udział. Gmina Miejska Bielsk Podlaski jest 

właścicielem Przedsiębiorstwa, ale w żaden sposób to nie uprzywilejowuje tego Przedsiębiorstwa. Musi ono 

brać udział w przetargach jak wszystkie inne podmioty zewnętrzne. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości 

powierzania Przedsiębiorstwu tych zakresów czynności, o których mówił Pan Radny. Restrukturyzacja 

Przedsiębiorstwa ma doprowadzić do tego, że Przedsiębiorstwo będzie mogło dostawać zamówienia  

z wolnej ręki na zasadach in-house, Do tego potrzebne jest, żeby przychody z działalności komercyjnej nie 

wynosiły w Przedsiębiorstwie więcej niż 20%, a dzisiaj tak nie jest.  

Zwrócił uwagę, że każdy może przystąpić do przetargu i zgodnie z warunkami przetargowymi wygrywa 

najlepsza oferta. W przypadku tych wymienianych przez radnych, to najlepsze oferty złożyli inni 

kontrahenci. 

Dodał, że Zarząd Przedsiębiorstwa pochyla się nad tym, żeby mieć front robót na przyszłość. 

 

               Wobec braku kolejnych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko  

poinformował, że Rada Miasta zapoznała się ze sprawozdaniem Burmistrza Miasta oraz z dodatkowymi 

wyjaśnieniami i odpowiedziami na pytania.  

 
               Rada Miasta zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski  

w okresie międzysesyjnym. 

 

26. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że pkt 26 są to „Sprawy różne”.  

Dodał, że na posiedzeniach Komisji zostały zgłoszone następujące sprawy: na posiedzeniu Komisji do spraw 

Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku  

i Bezpieczeństwa Publicznego, Członek Komisji Krzysztof Grodzki zwrócił się z prośbą o przedłożenie mu 
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pełnej korespondencji, jaką Urząd Miasta prowadził ze Starostwem Powiatowym w Bielsku Podlaskim  

w zakresie budowy nowej hali sportowej przy I LO w Bielsku Podlaskim. 

Stanowisko Burmistrza Miasta – Burmistrz Miasta informuje, że wymieniona korespondencja w sprawie 

budowy nowej hali sportowej przy I LO w Bielsku Podlaskim z uwagi na obszerność znajduje się do wglądu 

w Urzędzie Miasta w pokoju 304. 

             Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji do spraw Inwestycji,  

Członek Komisji Paweł Bierzyn zwrócił się z pytaniem - ile podmiotów zgłosiło się do konkursu „Sportowa 

Polska - Program rozwoju lokalnej infrastruktury sportowej”, z którego Urząd Miasta złożył projekt na 

modernizację bieżni przy Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji? 

Stanowisko Burmistrza Miasta – Burmistrz Miasta informuje, że zgodnie z informacją uzyskaną  

w Ministerstwie Sportu i Turystyki w ramach wyżej wymienionego konkursu wpłynęły 942 wnioski  

o dofinansowanie. 

             Przewodniczący RM poinformował, że na posiedzeniu Komisji do spraw Inwestycji, Członek 

Komisji Tomasz Hryniewicki zwrócił się z prośbą o interwencję w sprawie nielegalnego wysypiska śmieci 

naprzeciwko bramy wjazdowej do cmentarza prawosławnego przy ul. Dubiażyńskiej. 

Stanowisko Burmistrza Miasta – Burmistrz Miasta informuje, że zostanie przeprowadzona kontrola  

w przedmiotowej sprawie. O ustaleniach kontroli Radny zostanie poinformowany odrębnym pismem  

w późniejszym terminie. 

             Przewodniczący RM poinformował, że w międzyczasie wpłynęło pismo skierowane do Komisji do 

spraw Inwestycji o treści - „W uzupełnieniu do odpowiedzi na wniosek zgłoszony w dniu 15 kwietnia  

2019 roku podczas posiedzenia Komisji do spraw Inwestycji, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, 

Rozwoju Gospodarczego oraz Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miasta Bielsk Podlaski  

w sprawie nielegalnego wysypiska śmieci naprzeciwko bramy wjazdowej do cmentarza prawosławnego przy  

ul. Dubiażyńskiej, informuję, że w dniu 18 kwietnia 2019 r. zostały przeprowadzone oględziny ww. miejsca. 

Ustalono, że na działce w niedalekiej odległości od cmentarza należącej do osoby prywatnej znajdują się 

zanieczyszczenia w postaci butelek, opakowań z tworzyw sztucznych, opon, foteli samochodowych, gruzu, 

kawałków płyt azbestowych itp. Poinformowano właściciela działki o jej zanieczyszczeniu i zobowiązano go 

do jej uprzątnięcia”.  

Poinformował, że Komisja do spraw Inwestycji przyjęła wniosek intencyjny o: 

1. poparcie przez samorząd Miasta Bielsk Podlaski przebudowy mostu na rzece Narwi w miejscowości 

Doktorce/Strabla. 

2. sporządzenie dokumentacji projektowej dla ul. Jana Długosza z wolnych środków w budżecie miasta, 

jeżeli takie się pojawią (uzasadnienie wniosku złożone na posiedzeniu Komisji stanowi załącznik do 

zestawienia). 

Stanowisko Burmistrza Miasta – Burmistrz Miasta wyjaśnia, że zgodnie z § 28 ust. 3 uchwały  

Nr XLVI/303/14 Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 24 czerwca 2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Miasta Bielsk Podlaski (Dz. Urz. Woj. Podl. z 2019 r. poz. 740) wnioski i oświadczenia komisji podlegają 

głosowaniu przez Radę. Z kolei zgodnie z ust. 4 ww. paragrafu Statutu Miasta w przypadku przyjęcia 

wniosku przez Radę jest on kierowany do Burmistrza, celem realizacji (opinie i wnioski Komisji Rady 

Miasta oraz stanowisko Burmistrza Miasta dotyczące spraw podniesionych na posiedzeniach Komisji 

stanowią załącznik nr 7T do protokołu). Otworzył dyskusję.  

 

W dyskusji wzięli udział: 
 

Radny Tomasz Hryniewicki stwierdził, że w sposób formalny i oficjalny chce złożyć wniosek na ręce Pana 

Przewodniczącego. Jest to wniosek intencyjny, przyjęty przez Komisję do spraw Inwestycji. Wniosek 

dotyczy remontu mostu na rzece Narew w miejscowości Strabla/Doktorece. Treść wniosku jest następująca – 

Rada Miasta Bielsk Podlaski pragnie wesprzeć działania ościennych samorządów dążących do remontu ww. 

mostu, który jest alternatywą do komunikacji miasta Bielska Podlaskiego z miejscowościami położonymi  

w kierunku Białegostoku i samego Białegostoku.  

Poinformował, że jest to sprawa, która w tamtej kadencji Rady Powiatu była zgłaszana przez byłego 

Radnego Władysława Jagiełłę.  

Zwrócił uwagę, że zbliża się potencjalna budowa drogi S19. Można sobie wyobrazić, że samochody  

z budowy odcinka tej drogi i mostu na rzece Narew na drodze krajowej 19 na pewno będą dużym 

utrudnieniem w ruchu. Nie można wykluczyć takich sytuacji, jak w zeszłym roku tragiczna śmierć na drodze 

dwóch osób przy dawnej „Zagłobie”. Wówczas ruch został wstrzymany na bardzo długo. W zasadzie nie ma 
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żadnej alternatywy do objazdu, w szczególności dla samochodów o większym tonażu. Most na rzece Narew 

w Strabli ma ograniczenie tonażowe 4 lub 5 ton, więc są bardzo małe możliwości przejazdu przez ten most.  

Dodał, że dla mieszkańców dojeżdżających do pracy w Białymstoku, jadących w kierunku stolicy 

województwa na pewno taki remont byłby wskazany. W związku z tym prosi Radę o poparcie tego wniosku 

i wsparcie tej inicjatywy. 

 

Radny Krzysztof Grodzki poinformował, że pierwsza sprawa dotyczy budynku przy ul. Mickiewicza 124.  

Do Pana Burmistrza przychodzili najemcy lokali w tym budynku w związku z planowaną obok inwestycją. 

Byli oni zaniepokojeni pewnymi pracami i otrzymali informację, że to ma być przygotowanie pod 

ewentualne zabezpieczenie kredytu. Niedawno te osoby poprosiły, aby zapytać Pana Burmistrza - czy coś  

w tym temacie się zmieniło? Oni szanują swój czas i czas Pana Burmistrza, więc nie chcą znowu 

przychodzić i dopytywać się. Poprosili zadać takie pytanie, bo słyszeli, że jednak inwestor ma trochę inne 

plany.  

Poinformował, że druga sprawa jest trochę nieprzyjemna. Chciałby odnieść się do publicznej wypowiedzi 

Pana Burmistrza z poprzedniej sesji i później wypowiedzi w lokalnej telewizji. Najpierw Pan Burmistrz 

postąpił bardzo dobrze, skomentował wypowiedzi, jakie padły pod adresem Dyrektora MOSiR.  

Pan Burmistrz powiedział prawdę i obronił Dyrektora. Natomiast, co się stało, że Pan Burmistrz przed 

telewizyjną kamerą mówi, że Pan Dyrektor do godziny 15
oo

 patrzy w sufit?  

Poinformował, że ma to nagranie i chętnie może je odtworzyć, jeżeli Pan Burmistrz będzie potrzebował. 

Dodał, że osobiście też został wmieszany w to patrzenie w sufit. Nie życzy takiej wypowiedzi pod swoim 

adresem, ponieważ nie pracuje do godziny 15
oo

, lecz do 17
oo

. Wielokrotnie pracuje dłużej, w innych 

godzinach, bo imprezy sportowe odbywają się o godzinie 18
oo

, lub 19
oo

 w dni powszednie.   

Dodał, że może faktycznie patrzył całą zimę w sufit, ale w sufit w „Trójce”, bo tam ciekła woda. 

Stwierdził, że tak samo może powiedzieć, że ktoś też patrzy w sufit, bo nie dopilnował pewnej inwestycji. 

Zwrócił uwagę na to, czy na jego pracę skarżył się Pan Dyrektor, skoro Pan Burmistrz wysuwa takie 

wnioski. Wydaje mu się, że do wykonywanej pracy Pan Dyrektor do tej pory nie miał żadnych obiekcji.  

Dodał, że był zatrudniany przez Pana Dyrektora i Dyrektor w pierwszej kolejności powinien oceniać. 

Mówienie publicznie, że kierownik do spraw sportu wyczekuje godziny 15
 oo

 patrząc w sufit, jest bardzo 

krzywdzące.  

Poinformował, że wielu ludzi, z którymi współpracuje ma diametralnie inną ocenę jego pracy.   

Dodał, że Pan Burmistrz powiedział wcześniej, że traktuje wszystkich równo we wszystkich jednostkach.  

W związku z tym ma prośbę do Pana Burmistrza, aby przejrzał przez najbliższy miesiąc i porównał 

wynagrodzenie dyrektorów jednostek, jakie jest w MOSiR i jakie jest w innych jednostkach, a także 

pracowników. Wtedy można porozmawiać, ale już nie na forum sesji.  

Dodał, że też może być uszczypliwy i mógłby powiedzieć o wielu różnych sprawach.  

Uważa, że Pan Burmistrz tą wypowiedzią w lokalnej telewizji popełnił bardzo duże faux pas. Burmistrz nie 

powinien publicznie tak oceniać pracowników. Jeżeli Pan Burmistrz ma obiekcje do pracowników, to ich 

wzywa do siebie i rozmawia, a nie komentuje ich pracę publicznie. 

   

Radna Danuta Karniewicz zwróciła uwagę, że radni otrzymali dużą teczkę przedstawiającą zasługi Pana 

zarządzającego MOSiR-em.  

Stwierdziła, że nie rozumie takiego postępowania, ponieważ nigdy nie kwestionowała, nie kwestionuje 

wykształcenia i osiągnięć, jakie miał w trakcie pracy w MOSiR. 

Poinformowała, że jej obowiązkiem, jako radnej, zgodnie z § 20 Statutu Miasta jest reprezentować 

mieszkańców naszego miasta. Dlatego też walczyła o basen, bo mieszkańcy mieli pretensje, że nic nie robi  

w tym zakresie. Teraz okazuje się, że stosuje wobec tego Pana mobbing, bo chciała, żeby mieszkańcy mogli 

kąpać się w otwartym basenie.  

Dodała, że nie może też pozwolić na marnotrawienie pieniędzy publicznych, bo przecież te kartki były 

drukowane w zakładzie pracy, a było ich sporo.  

Zwróciła uwagę, że rozdział 2 § 20 Statutu Miasta stanowi – „Radni reprezentują wyborców, przyjmują 

zgłaszane postulaty i przedstawiają je na sesjach”. Jeżeli to się nazywa mobbing, to tak robiła i stosowała 

mobbing wobec tego Pana.  

Poinformowała, że Pan Burmistrz dzisiaj powiedział, że Mickiewicza 124 jest przeznaczone dla organizacji 

pozarządowych. Natomiast tam miało coś być dla seniorów. Wobec tego seniorzy nadal będą siedzieć na 

ławkach, zażywać świeżego powietrza, bo ani klubu, ani domu dziennego pobytu seniorom na razie nie ma.  
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Poinformowała, że następna sprawa dotyczy przejścia na ul. Kazimierzowskiej. Na wysokości budynku 

„Compensy” przy remoncie ul. Ogrodowej zostały zupełnie starte pasy. Mieszkaniec zwrócił się z prośbą, 

żeby to odświeżyć, pomalować, aby ludzie mogli legalnie przechodzić przez to byłe przejście, bo to nie jest 

nowe przejście. 

Dodała, że kolejna sprawa dotyczy ul. Żarniewicza. Tam dzieci wychodzą przed blok i na ulicy grają  

w piłkę. Trzeba tym dzieciom zorganizować miejsce, małe boisko do gry w piłkę, żeby nie doszło do 

nieszczęścia.   

  

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 14
04

 z sali obrad wyszedł Wiceprzewodniczący RM  

Tomasz Sulima i od tej pory w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

Radny Eugeniusz Simoniuk poinformował, że dostał pismo Pana Dyrektora MOSiR i ma przeprosić za 

jego słowa. Wszyscy tutaj słyszeli, że Pan Dyrektor nie jest od roboty, a jest od administrowania.  

To są zacytowane jego słowa.  

Poinformował, że odpowiedział na te słowa w ten sposób, że nierobów nie można bronić, bo Pan Burmistrz 

bronił. Pan Burmistrz jest za dobry, że broni takich ludzi.  

Dodał, że osobiście takich ludzi nie broniłby i wyciągnąłby konsekwencje służbowe. 

Zwrócił uwagę, że jeszcze w tym piśmie Dyrektor napisał, że jego działania zostały skrytykowane poprzez 

poprzedniego Burmistrza Miasta Bielsk Podlaski za to, że nie ma do tego kompetencji, ponieważ jest tylko 

dyrektorem miejskiej jednostki i w dodatku nieposiadającym osobowości prawnej, a od tych spraw jest 

Burmistrz. Tutaj Pan Dyrektor, podwładny Burmistrza znowu „pije” do Pana Burmistrza.  

Dodał, że osobiście bardzo szanuje Pana Burmistrza ze względu na wynik wyborów i na kompetencje.  

Zwrócił uwagę, że Wiceprzewodniczący Rady, Pan Dyrektor Margański tak ładnie chwalił, bo nie jest źle  

w szkołach bielskich. Nauczyciele nie mogą narzekać przy takich zarobkach, które pokazują w telewizji, 

ponieważ 9 lat temu nasi nauczyciele dyplomowani mieli takie zarobki.  

Poinformował, że w szkole Pana Dyrektora Margańskiego jest klasa maturalna Technikum. W II klasie tego 

Technikum, rodzice błagali Pana Dyrektora o zmianę nauczyciela matematyki. Z przykrością chce 

powiedzieć, że dwoje uczniów z matematyki posiada tróję, a reszta pałę. Jeden chłopak drugi rok chodzi na 

korepetycje i ma obiekcje, czy zda maturę. Tak jest niekompetentna nauczycielka matematyki. 

Dodał, że tutaj tylko przepowiada prośbę rodziców. To dotyczy szkoły powiatowej, bo w szkole miejskiej 

tego nie ma.   

Stwierdził, że na zakończenie chce podziękować Panu Burmistrzowi za to, do czego Pan Burmistrz się 

zobowiązał. Pan Burmistrz jest rzetelny, uczciwy i prawdomówny. Przy Przedszkolu Nr 3 jest ogrodzenie, 

żeby dzieci nie wybiegały na ulicę i są dwa „leżące policjanci”. Dziękuje za to w imieniu rodziców dzieci, 

które uczęszczają do Przedszkola Nr 3 oraz w swoim własnym i Dyrekcji.   

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 14
06

 na salę obrad powrócił Wiceprzewodniczący RM  

Tomasz Sulima i od tej pory w sesji uczestniczyło 21 radnych. 

 

Radny Piotr Wawulski poinformował, że dwa miesiące temu poruszał sprawę dotyczącą placu zabaw,  

tj. brak regulaminu, problemy z zabawkami i atrakcjami, które znajdują się na tym placu. Aktualnie jest tam 

zdjęty nawet kawałek nawierzchni. Nikt z tym nic nie zrobił. W związku z tym ma pytanie – co jeszcze musi 

zrobić, z kim i w jaki sposób rozmawiać, żeby cokolwiek zostało zrobione na tym placu zabaw? 

 

Radna Iwona Kołos zwróciła się z prośbą o poprawę nawierzchni dojazdowej i na terenie stacji paliw 

Przedsiębiorstwa Komunalnego.  

Poinformowała, że o to prosiła dwa lata temu Panią Prezes, jednak nic nie zostało naprawione. Ma nadzieję, 

że Pan Prezes ma wizję naprawy tej nawierzchni, ponieważ mieszkańcy tej części Bielska korzystają ze stacji 

paliw Przedsiębiorstwa Komunalnego.   

Uważa, że nie dojdzie już do takiej sytuacji, że całe wakacje będzie zamknięta hurtownia ogrodnicza. Można 

byłoby wydłużyć godziny pracy tej hurtowni, bo bardzo wielu mieszkańców do godziny 16
00

 nie jest  

w stanie zrobić tam zakupów. W hurtowni jest 3 pracowników, więc można tak zorganizować pracę, żeby 

przesunąć godziny pracy hurtowni. 

Zwróciła się z prośbą o interwencję, ponieważ na ul. Obozowej w kierunku ul. Dubiażyńskiej jest bardzo 

duże, niebezpieczne zadołowanie. 
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Poinformowała, że na poprzedniej sesji Rady Miasta była dyskusja o zmianie linii komunikacji miejskiej  

i skierowanie jej na ul. 11 Listopada. Pan Burmistrz powiedział, że będzie to rozpatrywane przy 

wybudowaniu nowej małej obwodnicy.  

Stwierdziła, że nie wyobraża sobie, że wybuduje się małą obwodnicę i nagle powstaną tam domy oraz od 

razu będzie tam potrzebna linia autobusów. Autobus jest potrzebny tam, gdzie już są mieszkańcy.  

Jest problem z komunikacją, bo było głośno o tym, że tych autobusów jest dużo mniej. Była też dyskusja 

nawet w tej kadencji, że można również poprosić o współpracę Gminę, Panią Wójt w zakresie komunikacji  

w kierunku na Augustowo.  

Uważa, że nie należy tego traktować, że to nieracjonalne. To jest racjonalne skoro mieszkańcy dzwonią  

i proszą. Nie będzie racjonalne, jeśli zostanie to zrobione przy małej obwodnicy, przy której będzie kilka 

domów. Komunikacja miejska ma być tam, gdzie jest mieszkaniec, gdzie jest dziecko, które chce dojechać 

do szkoły.  

Poinformowała, że w poprzedniej kadencji radni otrzymali pismo Pana Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 

im. kpt Wysockiego w Bielsku Podlaskim. Też podpisała się pod tym pismem, ponieważ jest pracownikiem 

tej Szkoły na półtorej godziny tygodniowo. Dyrektor prosił o przeanalizowanie rozbudowy bazy 

dydaktycznej Szkoły Podstawowej nr 2.  

Zwróciła uwagę na to, czy nie ma planów dorzucenia środków finansowych na rozbudowę sali sportowej 

przy II LO, czy Miasto będzie wchodziło w tą inwestycję, czy ona w ogóle jest realna?  

Dodała, że Szkoła Podstawowa nr 2 była szkołą sześcioletnią, a w tej chwili jest ośmioletnią. Bardzo 

wydłużyły się godziny pracy. Czasami trudno znaleźć salę na zajęcia. Są tam też oddziały przedszkolne, 

które świetnie funkcjonują.  

Zwróciła się z prośbą, aby mieć na uwadze sprawę dotyczącą Szkoły Podstawowej nr 2.  

 

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 14
14

 z sali obrad wyszedł radny Piotr Wawulski i od tej pory  

w sesji uczestniczyło 20 radnych. 

 

Radna Eugenia Kruk poinformowała, że reprezentuje mieszkańców bloków przy ul. Mickiewicza od  

nr 114 do nr 120. Mieszkańcy chcą poczynić pewne zmiany na tym małym osiedlu, które nie było w żaden 

sposób przygotowywane do jakichkolwiek remontów otoczenia. Mieszkańcy chcieliby uczestniczyć  

w walnym zgromadzeniu członków, ale okazuje się, że walne zgromadzenia są o godzinie 9
00

 rano. W tym 

czasie większość ludzi pracuje.  

Zwróciła się z prośbą, aby Przedsiębiorstwo Komunalne na przyszłość ustalało, żeby walne zgromadzenia 

mieszkańców odbywały się w godzinach popołudniowych. Mieszkańcy są zainteresowani uczestnictwem  

i chcą złożyć swoje propozycje zmian związanych z lokalną drogą wewnętrzną i budową chodnika, o który 

domagają się od 15 lat.   

Dodała, że chce tutaj podziękować za barierki przy ul. Kazimierzowskiej blokujące możliwość 

niewłaściwego wejścia do doliny rzeki Białej. Ponadto dziękuje Panu Burmistrzowi oraz Panu Kierownikowi 

Jakubowskiemu za to, że na prośbę Komisji Oświaty przygotowali zestawienie propozycji zatrudnienia  

w szkołach na miesiąc kwiecień. Chce poinformować wszystkich nauczycieli, że dyrektorzy nie planują 

rozwiązania stosunku pracy w szkłach i przedszkolach podlegających Miastu. 

   

W trakcie powyższej wypowiedzi o godzinie 14
18

 na salę obrad powrócił radny Piotr Wawulski i od tej pory 

w sesji uczestniczyło 21 radnych. 

 

Wiceprzewodniczący RM Tomasz Sulima poinformował, że ma dwa apele. Pierwszy apel jest do radnych 

w związku z wnioskiem intencyjnym Komisji Inwestycji. Chodzi o niewielką uliczkę Jana Długosza. Jest to 

ostatnia ulica dochodząca do ul. Dubiażyńskiej, która nie jest utwardzona. Teraz skończyła się tam 

inwestycja dotycząca kanału sanitarnego.  

Dodał, że mieszkańcy zgłosili się do niego oraz do Radnej Ireny Zawackiej-Prystupy, żeby sporządzić 

dokumentację projektową, jeżeli będą wolne środki. To jeszcze nie oznacza inwestycji. Mieszkańcy czekają 

na to już 30 lat.  

Poinformował, że drugi apel jest do mieszkańców, w obliczu tragedii, która się zdarzyła w zeszłym tygodniu 

w Paryżu, tj. pożar Notre Dame. Jest to apel do właścicieli i administratorów obiektów drewnianych, 

szczególnie obiektów sakralnych o to, żeby zadbali o bezpieczeństwo przeciwpożarowe. Nasze miasto  

w swojej historii traciło wiele takich obiektów bezpowrotnie. Chciałby, żeby w przyszłości można było tego 

uniknąć. Okazuje się, że tak znany na całym świecie obiekt może doznać szkód przez pożar.  
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Radny Stanisław Charyton stwierdził, nawiązując do pisma Pana Dyrektora MOSiR, że szkoda, iż na 

poprzedniej sesji Pan Dyrektor nie chciał w tej sprawie zabrać głosu.  

Poinformował, że ustawa o samorządzie jednoznacznie mówi, że Burmistrz wykonuje funkcję zwierzchnika 

służbowego do kierowników jednostek organizacyjnych.  

Zwrócił uwagę, że szczególnie została skrytykowana koleżanka Danuta. To niesamowite, że została ona 

oskarżona o mobbing.  

Poinformował, że Pani Danuta w swojej wypowiedzi nawiązała do Statutu. Natomiast chciałby tutaj 

nawiązać do ustawy o samorządzie, która stanowi, że radny utrzymuje stałą wieź z mieszkańcami oraz ich 

organizacjami, a w szczególności przyjmuje zgłaszane przez mieszkańców gminy postulaty i przedstawia je 

organom. Ponadto w styczniu 2018 roku była nowelizacja ustawy o samorządzie i radnemu zostało 

zagwarantowane prawo do uzyskania wszelkich informacji oraz radny ma prawo wstępu do instytucji, do 

spółek podlegających Miastu, zakładów oraz innych jednostek organizacyjnych. Radny może tam żądać 

materiałów i ma wstęp do pomieszczeń, jeśli to nie narusza tajemnicy. Wobec tego nasuwa się wniosek, że 

radni mało z tego korzystają. Radni powinni zacząć z tego korzystać i wtedy może ten temat w jakiś sposób 

uspokoiłby się.  

Dodał, że zmiana ustawy o samorządzie miała na cele poszerzenie, wzmocnienie mechanizmu kontroli 

obywatelskiej w samorządzie oraz zwiększenie uprawnień pojedynczego radnego.  

Zwrócił uwagę, że jest powszechnie akceptowane znoszenie przez osoby publiczne krytyki o większym 

nasileniu niż przeciętnego obywatela. Na ten temat są nawet orzeczenia Sądu Najwyższego.  

Uważa, że tego typu próba zastraszania radnych nie powinna mieć miejsca. Radni nie powinni dać się 

zastraszać.  

 

Radny Aleksander Bożko poinformował, że swoją wypowiedź chce nawiązać do dwóch kwestii. Pierwsza 

kwestia dotyczy herbu. Chciałby przypomnieć, że Miasto miało problemy z tym herbem od dwóch lat póki 

zostało ustalone, jak to ma wglądać. 

Dodał, że jego zdaniem nie można pozwolić na to, żeby herb wyglądał inaczej niż zostało to opracowane.  

Poinformował, że chciałby zaapelować do radnych na temat Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Zwrócił się z prośbą do radnych o zastanowienie się i na następnej sesji zgłoszenie się do tej Komisji.  

W Komisji są tylko 3 osoby a może być 5 osób. Praca jest, bo już było 11 posiedzeń i będzie więcej.  

W związku z tym, żeby ta praca nie rozkładała się tylko na 3 osoby, to apeluje jeszcze raz do radnych. 

Szczególnie apeluje do Pani Radnej, która namówiła go w poprzedniej kadencji na Komisję Rewizyjną, żeby 

przemyślała tą sprawę i im pomogła. 

 

Radna Iwona Kołos zwróciła uwagę, że 10 kwietnia była bardzo ważna rocznica tragicznych wydarzeń, 

zginął wówczas Prezydent i ludzie różnych opcji politycznych. Na uroczystościach pod pomnikiem było 

bardzo mało osób. Natomiast, gdy była rocznica Żołnierzy Wyklętych to nawet była delegacja z Miasta, a na 

uroczystości 10 kwietnia nie było.  

Dodała, że osobiście zawsze będzie na tych uroczystościach. Byłoby bardzo miło, gdyby był ktoś jeszcze 

oprócz kilku radnych.  

Zwróciła się z prośbą, aby pamiętać o tej uroczystości, bo jest to tragiczny moment w naszej historii. 

Poinformowała, że głęboko zastanawiała się nad Komisją Skarg i Wniosków. Uważa, że ta Komisja pracuje 

w tak doborowym składzie, że osobiście nie będzie godna pracy w takiej Komisji.  

 

Radny Artur Maciej Żukowski poinformował, że został zobligowany przez grupę radnych „Wspólnie dla 

Bielska” do złożenia życzeń wyznawcom prawosławnej wiary z okazji zbliżających się Świąt - Christos 

woskresie. 

 

Burmistrz Miasta Jarosław Borowski stwierdził, że odpowie tutaj na część zgłaszanych pytań oraz 

postulatów.  

Poinformował, że mieszkańcom, którzy przychodzili w sprawie budynku przy ul. Mickiewicza 124, 

powiedział, że nie jest od tego, żeby zajmować się plotkami. Uważał, że mieszkańcy to zrozumieli, jednak 

dalej chodzą koło tematu. Mieszkańcy wystosowali pismo do Urzędu Miasta w ubiegły piątek, więc dostaną 

odpowiedź, żeby wyprowadzić ich z niewiedzy i może uspokoić.  
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Poinformował, że nie widział tego nagrania, o którym mówił Pan Radny. W związku z tym wystąpi do 

telewizji o udostępnienie nagrania w dwóch wersjach, co zostało wyemitowane i co zostało nagrane.  

Jest przekonany, że coś tam zostało pocięte.  

Dodał, że wie, co mówił i swoich słów nie będzie się wstydził. Natomiast teraz jest to przedstawiane 

zupełnie inaczej. Po udostepnieniu nagrań będzie mógł do tego się odnieść.  

Poinformował, że oceny pracy dokonuje bezpośredni pracodawca. Nie wydaje mu się, żeby w jakiś sposób 

był uprawniony do oceny pracowników Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji poza Panem Dyrektorem. 

Poinformował, że jeżeli dojdzie do tego, że w pomieszczeniu po byłym sklepie spożywczym w budynku 

przy ul. Mickiewicza 124 będą miały siedzibę organizacje pozarządowe to będzie również miejsce dla 

organizacji zrzeszających seniorów. Chce też przypomnieć, że w Lokalnym Programie Rewitalizacji, Bielski 

Dom Kultury ma mieć u siebie Klub Seniora. Obszar rewitalizacyjny został rozszerzony. To nie tylko ten 

budynek, ale również wyjście w stronę parku. W miejscu, gdzie poprzednio stał pomnik są zaproponowane 

także inne rzeczy, żeby można było pograć w szachy, w karty i osoby starsze mogły tam się spotkać. 

Poinformował, że malowanie pasów na ulicach jest w trakcie wykonywania, bo przetarg został 

rozstrzygnięty w miesiącu marcu. Ma nadzieję, że uda się to zrobić do 1, czy do 3 maja i na  

ul. Kazimierzowskiej te pasy też się znajdą, bo żadnych przejść nie likwiduje się. 

Wyjaśnił, że przy ul. Żarniewicza nie ma miejsca na boisko. Jest tylko miejsce na plac zabaw  

i Przedsiębiorstwo Komunalne pracuje nad tematem.  

Poinformował, że uwagi zgłaszane przez radnych, adresowane do Przedsiębiorstwa Komunalnego zostaną 

przekazane do Zarządu. 

Wyjaśnił, że Pan Radny nie musi nic więcej robić, jeśli chodzi o plac zabaw pomiędzy Pływalnią  

a Przedszkolem. Zostanie to wyegzekwowane w miarę szybko. Natomiast już zostały podjęte kroki, żeby 

przekazać ten plac w zarządzanie Pływalni Miejskiej „Wodnik”. 

Poinformował, że sprawa dotycząca godzin pracy hurtowni ogrodniczej zostanie przekazana do Zarządu. 

Pewne rzeczy w Przedsiębiorstwie Komunalnym się zmieniają. Poprzednio gaz można było zamówić tylko 

do godziny 15
00

, a teraz można dłużej, bo jest to świadczenie usług dla mieszkańców.  

Poinformował, że sprawa dotycząca zadołowania na ul. Obozowej zostanie sprawdzona.  

Wyjaśnił, że były rozmowy z Panią Wójt na temat komunikacji miejskiej w kierunku Augustowa. Pani Wójt 

nie była tym zainteresowana.  

Zwrócił uwagę, że mała obwodnica ma być nie po to, żeby był tam przestanek, lecz po to, żeby przystanek 

był na ul. 11 Listopada, tam gdzie są domy jednorodzinne i autobus MPK mógł pojechać dalej na  

ul. Brańską, czy jadąc z ul. Brańskiej wrócił wzdłuż ul. 11 Listopada. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości 

skierowania autobusów komunikacji miejskiej po ulicach Kluka, Glogera, Kolberga. Byłoby to możliwe, 

gdyby został tam wprowadzony ruch jednokierunkowy, jednak niezbyt tego chcą mieszkańcy.  

Uliczki osiedlowe są wąskie, więc standardowy autobus MPK tam nie skręci, gdy na drodze będzie stał 

samochód. Oczywiście można rozważać mniejsze autobusy. 

Poinformował, że wniosek dotyczący rozbudowy Szkoły Podstawowej nr 2 to jeden z wniosków, który jest 

poddawany analizie. Wiadomo ile dzieci uczęszcza do szkoły i jakie są perspektywy na kilka najbliższych 

lat, bo wiadomo, ile dzieci rodzi się w danym obwodzie. 

Poinformował, że nikt nie zapraszał Urzędu Miasta na uroczystości 10 kwietnia, więc trudno odnieść się do 

tego, dlaczego nikogo nie było. Jeżeli ktoś organizuje uroczystość i zależy mu na tym, żeby Urząd Miasta 

był reprezentowany, to informuje o takiej uroczystości.    

 

                Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że są dwa wnioski do przegłosowania. 

Dodał, że ogłasza 5-minutową przerwę, ponieważ trzeba skonsultować sprawę dotyczącą tych wniosków.   

 

Przerwa w obradach trwała od godziny 14
38

 do godziny 14
44

. Po przerwie, w obradach uczestniczyło  

21 radnych.  

 

                Po przerwie, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko wznowił obrady. Stwierdził, że w tej 

chwili jest 21 radnych, co stanowi quorum, przy którym można podejmować prawomocne decyzje. 

Poinformował, że są dwa wnioski zgłoszone na posiedzeniu Komisji. Pierwszy wniosek dotyczy poparcia 

przez samorząd Miasta Bielsk Podlaski przebudowy mostu na rzece Narwi w miejscowości 

Doktorce/Strabla. Poddał wniosek pod głosowanie. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek intencyjny o poparcie przez samorząd Miasta Bielsk Podlaski przebudowy mostu na rzece Narwi  

w miejscowości Doktorce / Strabla.   

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof 

Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, 

Mikołaj Osipiuk, Piotr Ostaszewski, Andrzej Roszczenko, Eugeniusz Simoniuk, Tomasz Sulima, Piotr 

Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko podał wyniki 

głosowania i stwierdził, że wniosek został przyjęty.               

 

                Rada Miasta, w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących 

się - 2, przyjęła wniosek intencyjny o poparcie przez samorząd Miasta Bielsk Podlaski przebudowy mostu 

na rzece Narwi w miejscowości Doktorce/Strabla. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że drugi wniosek dotyczy sporządzenia 

dokumentacji projektowej dla ul. Jana Długosza z wolnych środków w budżecie miasta, jeżeli takie się 

pojawią. Uzasadnienie wniosku złożone na posiedzenia Komisji stanowi załącznik do zestawienia.  

Poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek intencyjny o sporządzenie dokumentacji projektowej dla ul. Jana Długosza z wolnych środków  

w budżecie miasta, jeżeli takie się pojawią.   

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Paweł Bierżyn, Włodzimierz Borowik, Aleksander Bożko, Stanisław Charyton, Emil Falkowski, Maria 

Grabowska, Krzysztof Grodzki, Krzysztof Grygoruk, Tomasz Hryniewicki, Danuta Karniewicz, Iwona 

Kołos, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Mikołaj Osipiuk, Andrzej Roszczenko, Tomasz Sulima,  

Piotr Wawulski, Irena Zawacka-Prystupa, Artur Maciej Żukowski 

PRZECIW (1) 

Eugeniusz Simoniuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Ostaszewski. 

 

                Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko podał wyniki 

głosowania i stwierdził, że wniosek został przyjęty.               

 

                Rada Miasta, w obecności 21 radnych, stosunkiem głosów: za - 19, przeciw - 1, wstrzymujących 

się - 1, przyjęła wniosek intencyjny o sporządzenie dokumentacji projektowej dla ul. Jana Długosza  

z wolnych środków w budżecie miasta, jeżeli takie się pojawią. 

 
Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko poinformował, że jeszcze o głos poprosił Pan Przewodniczący 

RM Romuald Margański. 

 

Wiceprzewodniczący RM Romuald Margański stwierdził, że chciałby zadać pytanie, ponieważ nie są mu 

znane kompetencje Pana Radnego Simoniuka, jeśli chodzi o wyrażanie opinii o pracy nauczycieli. Czy Pan 

Radny ma jakieś opinie wydane, potwierdzone świadczące o tym, że ma moralne prawo w ten sposób 
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oceniać pracę ludzi, którzy na co dzień realizują podstawę programową i robią wszystko, żeby dzieci zostały 

przede wszystkim wychowane oraz wyposażone w wiedzę i umiejętności? 

Dodał, że o oświacie można długo dyskutować, natomiast w tej chwili nie chciałby rozwijać tematu. Same 

oceny i to, że nie ma promocji dwóch uczniów, to jest bolesne dla wszystkich, ale to nie jest miarą złej, czy 

dobrej pracy, lecz jest to sytuacja wypadkowa. W związku z tym bardzo prosiłby, żeby nie tworzyć takiego 

klimatu, że w szkołach podstawowych nie ma problemu, a jest w szkole średniej i akurat u Dyrektora 

Zespołu Szkól nr 1 jest problem związany z tym, że dwie osoby nie mają promocji. Tu chodzi o matematykę.  

Poinformował, że chciałby również w imieniu Stowarzyszenia Chrześcijańsko-Demokratycznego  

„Nasze Podlasie” złożyć wszystkim życzenia – zdrowych, pogodnych błogosławionych Świąt 

Zmartwychwstania Pańskiego. 

 

Radny Eugeniusz Simoniuk poinformował, że nikogo nie osądzał, lecz tylko zwrócił uwagę na sprawę, gdy 

w drugiej klasie rodzice rozmawiali z Panem Dyrektorem i prosili o zamianę Pani nauczycielki.  

Dodał, że nie osądza tu żadnego nauczyciela, a tylko mówi o tym, że jest naprawdę poważna sprawa. 

Natomiast Pan Dyrektor jest od tego, aby to zrobił. Rodzice rozmawiali z Panem Dyrektorem, że jest 

nieprzygotowany nauczyciel i to nie skutkuje.  

Dodał, że rodzice o to poprosili, więc zwrócił na to uwagę.   

 

Wiceprzewodniczący RM Romuald Margański (Ad Vocem) zwrócił uwagę, że funkcja dyrektora to nie 

jest funkcja, że spełnia się oczekiwania wszystkich. To jest sytuacja, że bierze się na siebie 

odpowiedzialność za podejmowane decyzje. Należy pozwolić działać dyrektorowi, jako człowiekowi 

podejmującemu decyzje, które niosą skutki.  

Dodał, że były rozmowy z rodzicami i to potwierdza. Były również działania związane z tym, jak zmienić 

sytuację na poziomie klasy drugiej, żeby na koniec kształcenia była sytuacja, która zadowoli wszystkich.  

To nie jest tak, że rodzice porozmawiali i miało być tak, jak rodzice sobie życzą. Od oceny pracy są 

odpowiednie instytucje, są procedury, które wykonuje również dyrektor i komisje. Nie można myśleć tylko  

i wyłącznie w kategoriach, że rodzice oddali dziecko do szkoły i teraz obowiązek szkoły jest taki, aby 

dziecko było wyedukowane i były pozytywne oceny. Dzieci są różne, z różnych środowisk i różnie reagują 

na obecność w szkole. To jest złożony temat, ale generalnie dana osoba też musi być zainteresowana nauką. 

Natomiast prosiłby o to, żeby nie myśleć w takich kategoriach, że źle dzieje się w szkole i zły nauczyciel, 

ponieważ tak nie jest. 

 

Radna Danuta Karniewicz poinformowała, że w imieniu trzyosobowej grupy radnych, w imieniu 

katolików, życzy wszystkim teraz świętującym - zdrowych, błogosławionych Świąt Wielkanocy. 

 

               Wobec braku chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko stwierdził, 

że został wyczerpany punkt „Sprawy różne”.  

 

27. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący RM Andrzej Roszczenko stwierdził, że za kilka dni część społeczności naszego miasta 

będzie obchodziła Święta Wielkanocy. W imieniu radnych chce złożyć wszystkim życzenia - spokojnych, 

zdrowych Świąt, aby minęły one w sympatycznej atmosferze w gronie najbliższych.  

Zamknął obrady VII sesji Rady Miasta w VIII kadencji samorządu.  

 

                                                    Na powyższym protokół zakończono. 

 
Protokółowała: 
Edyta Gawryluk-Malinowska 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

     /-/ Andrzej Roszczenko 


